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Proces-verbal 
încheiat în ședința Comisiei de ecologie, protecţia mediului şi igienizare 

din data de 17 ianuarie 2023, ora 10 
 

Ședința s-a desfășurat prin mijloace electronice, prin intermediul 
platformei online de videoconferință WebEx. 

 
Convocarea ședinței comisiei a fost făcută la solicitarea din data de 

10.01.2023 a doamnei preşedinte Ciceală Ana Maria. 

 

1. CICEALĂ ANA-MARIA – PREȘEDINTE – prezent 

2. VIȘAN HORIA-ALEXANDRU – SECRETAR - prezent 

3. PURCAREA SORIN – absent 

4. GRAM ANAMARIA ALINA – prezent 

5. MUREȘAN MANUELA – prezent 

6. FLORESCU ADRIAN – CONSTANTIN – absent 

7. MAXIM MARIUS – CĂTĂLIN – absent 

8. STOICA IOANA – prezent 

9. COMĂNICI ANCUȚA - SORINA – absent 

 

Ordinea de zi a comisiei: 
Prezentare şi dezbatere pe execuţia bugetară 2022 şi bugetul 

propus în 2023 cu următoarele direcţii/instituţii: 

1. Direcţia de Mediu 

2. ALPAB 

3. Direcţia ONG-uri 

4. ASPA 

5. Gradina Zoologică 

6. Administraţia Parc Văcăreşti 

7. Centrul de Protecţie a Plantelor 
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Asistent comisie 

Doamna preşedinte, sunt prezenţi 5 din cei 9 consilieri. Este cvorum. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bună ziua. 

Aș vrea să vă mulțumesc în primul rând pentru prezență, domnilor 

consilieri, membrii ai comisiei, dar şi domnilor de la asistența tehnică și 

doamnelor și domnilor din executiv, care sunt prezenți alături de noi astăzi 

pentru a începe să dezbatem bugetul de ecologie și protecția animalelor 

pentru anul 2023. Este o primă astfel de dezbatere pe care o organizăm 

în cadrul comisiei de mediu anul acesta și ca să nu întârziem foarte tare, 

fiindcă deja suntem cu 14 minute în întârziere vă propun să votăm ordinea 

de zi propusă și anume să avem astăzi o prezentare a bugetelor de mediu 

și o dezbatere pe execuția bugetară din 2022 cu următoarele: Direcția de 

Mediu, apoi ALPAB, apoi Direcția de Relația cu ONG-uri. apoi ASPA, 

urmând Grădina Zoologică, apoi Administrația Parcul Natural Văcărești și 

ultimii Centrul de Protecție a Plantelor. Aceasta ar fi ordinea pentru astăzi. 

Dacă nu sunt alte intervenții pe ordinea de zi, rugămintea este să 

supuneți la vot. 

 

Asistent comisie 

5 voturi pentru, 0 abțineri, 0 voturi împotrivă. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Perfect. Vă mulțumesc foarte mult.  

În cazul acesta, putem începe cu Direcția de Mediu, o avem alături 

de noi pe doamna director Mihaela Chiriță. Bună dimineața. 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Bună dimineața. Bugetul pe 2023, în principiu prevede proiectele 

care sunt prevăzute de lege, printre care realizarea Registrului Spațiilor 

Verzi, PICA, hărţile de zgomot și planurile de zgomot, cam astea fiind cele 

mai importante proiecte. Am observat şi noi, probabil o eroare, ieri, în 
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bugetul pus în dezbatere, că de fapt Registrul Spaţiilor Verzi nu se află 

acolo. Am făcut o revenire. Pentru că primisem un mesaj săptămâna 

trecută că de ce consilierii nu văd Registrul Spaţiilor Verzi.  

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Dar e o eroare tehnică, nu una de calcul. 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Da, sigur. Să începem pe scurt, că am primit întrebări legate de 

Registrul Spaţiilor Verzi, că nu s-a întâmplat nimic timp de 2 ani. În 2009-

2011, a fost realizat Registrul Spaţiilor Verzi, dar au fost două probleme 

mari: 1 că nu a fost aprobat printr-o hotărâre de consiliu, 2 pentru că 

acesta nu furniza fişa spaţiului verde. Ca să o furnizeze, clar e nevoie de 

informații de cadastru, urbanistice și de rețele utilitare. În acest timp, asta 

a făcut Direcţia de Mediu, a făcut grupuri formale și informale, deci formale 

prin dispoziția primarului general a lucrat în grupuri cu direcțiile respective 

pentru a reuși să intre în posesia informațiilor cerute pentru realizarea fișei 

spațiului verde. La momentul ăsta s-a semnat protocolul pentru 

ortofotoplanul cu Ministerul Apărării, în decembrie, între timp s-a făcut și 

un protocol de colaborare cu cei de la OCPI pentru a ne da baza de date 

şi a fi curăţată, asta vizavi de cadastrare şi intabulare pe municipiul 

București, s-a făcut de asemenea o adresă către Ministerul de Finanțe la 

fel pentru imobilele aflate în patrimoniul lor, urmând probabil săptămâna 

următoare sau cel târziu două săptămâni să facem o ședință împreună cu 

domnul primar și cu ceilalți administratori pe spații verzi pe de o parte 

pentru realizarea PUG-ului și pe de altă parte pentru realizarea registrului 

spațiilor verzi. Deci cam în stadiul ăsta ne aflăm. Noi sperăm cam în două 

săptămâni să dăm drumul la caietul de sarcini și ne gândeam adică ce ne 

am propus noi pentru anul ăsta să începem cu inventarierea pe paturi 

pentru că astea sunt clar cadastrate intabulate, avem toate informațiile 

necesare precum și pe aliniamente. În paralel să se lucreze pe instruirea 

de personal pe fluxurile de lucru și pe aplicație. Între timp, cu ceilalți colegi 

de la patrimoniu, rețele și urbanism, o să lucreze pe partea cealaltă astfel 

încât să avem cadastrați şi intabulaţi precum şi reglementările urbanistice 

pentru toate celelalte spații, pentru că în anul doi, respectiv 2024 să se 

întâmple și acest lucru.  
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Domnul Secretar Vişan Horia Alexandru 

Dacă-mi permiteţi, o întrebare. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Vă rog. 

 

Domnul Secretar Vişan Horia Alexandru 

Pentru partea de PUG, aţi spus dumneavoastră că registrul spațiilor 

verzi o să fie parte integrantă sau? Nu aţi folosit exact cuvintele astea dar 

n-am înțeles exact. O să fie parte integrantă registrul spațiilor în PUG şi 

întrebarea este cam în cât timp livraţi atunci ca să poată să nu întârzie 

PUG-ul? 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Nu. Sunt două chestii separate. Noi avem nevoie de încadrarea 

urbanistică. Nu ştiu dacă aveţi Dvs. la îndemână fişa spaţiului verde, ca 

să vedeţi că ne cer şi reglementări urbanistice, dar noi ședința despre care 

o amintit va avea două direcții pentru că clar sunt informații necesare, 

avem nevoie de informații necesare şi pe partea de PUG, dar şi pe partea 

de RSV. Noi lucrăm cu Direcţia de Urbanism pentru că avem nevoie unii 

de alţii. Sper că am lămurit. 

 

Domnul Secretar Vişan Horia Alexandru 

Am înţeles. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Da, colega de registrul spaţiilor verzi, întrebarea este ați spus parcuri 

că vă propuneți anul acesta să inventariaţi parcurile și alinimentele care 

țin tot de instituții? 
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Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Da, care ţin de municipiul Bucureşti. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

O.K. Şi asta înseamnă că veți ieși pe SCAP, nu? Licitație publică 

pentru acesta. 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Da, chiar am vorbit înainte, poate e fezabil să vă trimitem şi 

dumneavoastră comisiei sau cine ne mai poate ajuta, înainte să dăm 

drumul la caietul de sarcini, poate ne mai daţi anumite păreri să 

transmitem şi către comisie şi către ASOP. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

ASOP cu care de altfel avem un protocol de colaborare. Cred că ar 

fi foarte bine.  

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Aşa ne-am gândit să nu le aruncăm înainte până nu văd şi alţi ochi 

de specialişti, spunem noi. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

După cum am spus anii aceştia, ştiţi şi Dvs. că este foarte urgent. 

Cu ât îl transmiteţi mai devreme, cu atât puteţi primi feedback mai 

devreme de la ... 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Încă o dată, dacă aveam celelalte layere de dedesubt, am fi putut 

face asta, dar asta a fost şi recomandarea Curţii de Conturi, deci nu putem 

face acest registru dacă nu ne furnizează fişa spaţiului verde. Practic cum 

au făcut şi anul trecut, tot Direcţia de Mediu este acoperişul. Dacă nu are 
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reglementările urbanistice şi toată partea cadastrată intabulată, arborii 

ăştia nu pot fi inventariaţi în aer. Trebuie să se sprijine pe ceva. De asta a 

fost nevoie de mai mult timp. Cadastrare, intabulare şi să cureţi toate 

bazele de date de la toată lumea, să faci protocoale, ne-a luat 4 luni să 

facem acest protocol, pe 29 decembrie s-a încheiat, am dat deja ... la 

Ministerul Apărării, ar trebui în 5 zile să-mi transmită aceste date. Adică 

ţine şi de factori externi. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bun. Avem o întrebare legată de studiul acela de calitatea aerului, 

care a fost contractat... 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Da, a fost contractat, practic are termen în februarie ... o prelungire 

de 4-5 luni maxim, având în vedere că au fost disensiuni între membrii pe 

contract, dar liderul contractului a preluat toate responsabilităţile, astfel 

încât PICA sper ca la sfârşitul verii este gata. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Dar văd că încă nu s-a achitat nimic. N-au predat nimic până pe 22 

decembrie. 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

... să predea în octombrie primul livrabil, respectiv studiul, dar cum 

au existat disensiuni, s-au schimbat experţii cheie, s-a încheiat un act 

adiţional, numărul 2, trebuia făcută dovada şi pentru experţii cheie, precum 

şi pentru diverse sisteme pe care le folosesc pentru măsurători. Şi atunci 

nu s-a făcut nicio plată pentru că nu s-a livrat. Patricia, am aici o colegă 

din termic, studiul a spus că în 2 luni maxim ar fi ... O.K. Deci practic, la 

sfârșitul lunii februarie când trebuie să am PICA în întegralitate, o să am 

primul livrabil studiu, apoi urmează planul. 

 

 



7 
 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

O.K. Dacă mai sunt pe PICA alte întrebări de la colegi. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Nu neapărat pe PICA, dar dacă am vorbit ultima oară despre PICA, 

vroiam să întreb cine a mai rămas în consorţiu, că am înţeles că au ieşit 

partenerii internaţionali.  

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Oficial ei nu au ieşit, noi am primit o adresă că practic ar trebui să 

iasă. dar astea sunt disensiunile între membrii. Pur şi simplu ei, la 

solicitările liderului de contract, nu au predat absolut nimic şi în condiţiile 

astea ar trebui să luăm măsuri şi liderul contractului, că doar prin el se 

face comunicarea, deci a preluat toată responsibilitatea. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Bine. Cine lucrează la studiul pe calitatea aerului? Cine lucrează 

efectiv din consorțiu? 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Institutul. Institutul asociat cu SC Energy. Erau 2 cu 2.  

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

O.K. Mulţumesc. Revenind la buget, voiam să vă întreb, în 

documentul execuție 2022, cheltuieli curente, voiam să vă întreb de ce nu 

ați făcut actualizarea de standard în domeniul protecției de mediu, văd că 

a fost prevăzut 2000 RON, dar nu s-a făcut. 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Noi prevedem bani, dar în funcţie de cum se actualizează, 

standardele nu au fost actualizate. 
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Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

O.K. Am văzut că ați revăzut și pentru anul curent, 2023. 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Da pentru că prevedem în fiecare an în funcție de cum apar. Nu ţin 

de noi şi e bine să fim preventivi.  

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Am înţeles. Apoi am văzut, erau servicii de reevaluare a registrului 

spațiilor verzi. Am înțeles că, povestiți mai înainte care stadiul, voiam să 

vă întreb dar se duce de valoare a registrului spațiului verzi pe care îl avem 

acum și identificarea soluțiilor nu se puteau face în paralel? 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Noi am încercat să vedem cu ce avem intern şi cu Direcţia 

Informatică și cu specialiști pe partea asta, teoretic este să nu mai cheltuim 

bani, să vedem ce putem folosi din aplicația respectivă, să intre cumva 

această evaluare în ceea ce vom scoate ulterior. Structura registrului, noi 

acum încercăm să vedem dacă ceea ce se vede pentru public dacă mai 

are nevoie de modificări sau nu, dar în principiu este bun, adică ca și 

aplicație, structură, bine, îmbunătățită un pic, este în regulă. Ceea ce nu 

ar fi fezabil, asta cu fișa spațiului verde și adevărat că număr indentariat 

atunci de arderi clar că nu mai coincide. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

O.K. Și voiam să vă mai întreb la partea de execuție la investiții, am 

văzut că nu s-au refăcut hărțile strategice de zgomot. Am înţeles că vreţi 

să le faceţi anul ăsta? 
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Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

De la început, contractul are 14 luni şi se termină în iunie. Contract 

în derulare.  

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Şi am văzut că nu s-a achiziționat tomograful. Eu știu că aveți un 

tomograf. 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Avem un tomograf şi nu avea sens să îl iau pe al doilea, pentru că 

deja prin desființarea companiei de arbori, o să îl preluăm de acolo, avem 

rezoluţie în acest sens de la domnul primar.  

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

O.K. Da, asta era pentru Direcţia de Mediu. Merci mult! 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Cu drag! 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Voiam să vă mai întreb eu două lucruri. 

În proiectul iniţiat de doamna consilier Gram, fiindcă l-am văzut în 

nota de fundamentale dar voiam să mă asigur că au rămas în bugetul 

publicat: odată elaborarea strategiei de comunicare pe conștientizarea 

calității aerului și a doua, campania efectivă de conștientizare, adică erau 

în fundamentare, aveam 1 milion RON și 102 mii RON. 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Da. Deci pentru siguranță noi am prevăzut iar și banii pentru 

strategie, având în vedere că factura a fost emisă în 29.12 și din ce am 

aflat pe circuit, nu ştim dacă s-a plătit şi atunci pentru siguranță i-am mai 
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trecut o dată și pe ăștia pentru strategie, dar strategia este deja realizată. 

Şi sunt trecuţi şi banii pentru campanie.  

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

O.K. Mulțumesc pentru răspuns. Doamna Gram, vă rog. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Scuze, mai aveam o întrebare: dacă puteți să ne detaliați serviciile 

pe care le-ați primit. Sunt menționate tot în execuția 2022 cheltuieli 

curente, e ultimul paragraf servicii de protecția peisajului urban prin 

stabilirea modului de intervenție asupra arborilor sesizați/solicitați pentru 

avizare, amplasați pe terenurile spațiilor verzi de pe raza municipiului 

București și era suma de 148.000 de lei. 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Da. Aici a fost achiziţie directă pentru că la momentul ăla ştiţi foarte 

bine că am angajat personal târziu, iar numărul mare de solicitări, practic 

anul trecut 10 mii, deci nu am reuşit cu personalul pe care îl aveam să 

acoprim acest număr mare de solicitări şi am făcut o achiziţie în acest 

sens. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Adică aţi achiziționat servicii de analizare a documentației pentru 

avizare? 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

De analizare a arborilor în teren. Pe partea de toaletare. Pentru că 

aici au fost multe solicitări, având în vedere că avizul general de toaletare 

nu mai există, avem foarte multe solicitări pe partea asta.  
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Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Nu, că scria prin stabilirea modului de intervenție asupra arborilor și 

nu înțelegeam. 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

... prevăd nişte măsuri şi asta a fost bine că am şi putut să compar 

cu colegii mei din direcţie, au fost doi ingineri silvici şi de la Facultatea 

Bucureşti şi chiar a fost util pentru că ei au făcut nişte recomandări vis-a-

vis de fiecare arbore în parte. S-au inventariat vreo 1800 de arbori.  

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

O.K. Mulţumesc.  

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Mulţumesc. Legat de asta, cine a executat lucrările? 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Lucrările nu le executăm noi. Noi suntem avizatori. Lucrările le 

execută ADP-urile sau... 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Sau ALPAB-ul.  

Legat de lucrări, o să vorbim pe cele de la ALPAB. Au existat ceva 

sesizări şi plângeri pentru felul în care s-au făcut lucrările, chiar de curând. 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Aici vă pot răspunde colegii mei de la ... 
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Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Da, da, da. 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Unde vin sesizările, noi încercăm să mergem pe teren şi ulterior 

către comisia locală, în cazul în care constatăm că toaletările au fost 

agresive sau s-a defrişat fără aviz.  

 

Domnul Secretar Vişan Horia Alexandru 

Aici am auzit că s-au executat totuşi ceva toaletări. Eu știu cel puțin 

de șase persoane care au solicitat o toaletare de prin aprilie anul trecut 

deja, încă neprimind un răspuns. Ce etapă de toaletare este? Când sunt  

acei oameni? Ce număr de ordine a intrat acolo pentru toaletare? Dacă 

spuneți că ați făcut toaletare. 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Nu am înţeles exact. Noi nu facem toaletări. Facem inventarieri 

pentru a emite sau nu avizul. După ce colegii mei le întocmesc, le dau 

șefului de serviciu, directorului, apoi pleacă la viceprimar și apoi la 

cabinetul domnului primar. Nu am înțeles exact întrebarea, adică posibil 

să nu fi răspuns cum trebuie, nu știu, mai sintetic. 

 

Domnul Secretar Vişan Horia Alexandru 

Dacă mai sunt avize la dumneavoastră de undeva din aprilie anul ... 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

La mine, nu. Majoritatea se află pe fluxul de avizare.  

 

Domnul Secretar Vişan Horia Alexandru 

Mulţumesc frumos. 
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Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Cu plăcere. 

 

Asistent comisie 

Doamna consilier Gram are o întrebare. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Da, vă rog, doamna consilier. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Mulţumesc. Voiam să vă întreb, voiam să vă felicit că vreți să marcați 

arborii care trebuie să fie plantați în compensare și am văzut achiziţie 

spray-uri și voiam să întreb cum se va proceda marcarea? E cu un cod, 

alb, cu o culoare? Cum se va ..., fiindcă obligația de plantare revine 

beneficiarului, nu? Avizul. 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Beneficiarul are obligaţia de a planta în funcţie de ... 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Aşa. Şi cum, să îmi spuneți cum se face efectiv marcarea cu spray-

uri? Adică e un cod pe arbore? Cum știm? 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Dau cuvântul colegei mele, Simona Popescu. 

 

Doamna Popescu Simona - Direcţia de Mediu 

Bună ziua. 
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Noi facem verificarea plantărilor în compensare și tocmai pentru a 

nu fi induşi în eroare de către administrator, ca să avem o evidență, am 

decis luarea acestor spray-uri. Am zis că o să mergem şi pe culori și pe 

simboluri. Pe ani, adică într-un anumit an ce vedem o numită zonă, punem 

o culoare, un simbol, dacă în aceeași zonă administratorul revine și spune 

că mai plantează în aceeași zonă, să schimbăm culoarea sau simbolurile. 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Am avut situaţii, pentru că am dat de exemplu 5 avize şi pentru toate 

cele 5 avize, ei au zis că au plantat nu ştiu unde, dar de fapt era în acelaşi 

loc. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Am înţeles. O.K. Deci efectiv când veţi merge pe teren, atunci veți 

marca, când beneficiarul vă arată arborii marcați, arborii pe care vi-i arată 

ca să nu-i arate pe aceiași de două ori. O.K.  

Şi după ce o să avem registrul spațiilor verzi, o să avem un număr 

de identificare și cu locația exactă a fiecărui arbore și atunci nu mai e cazul 

să avem altă ... 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Se va lucra digital.  

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Practic, la fiecare arbore se va nota intervenţia, când a fost plantat 

şi ... 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Da. Şi aici ne-am gândit cumva, adică ca şi ceilalţi administratori de 

spaţii verzi, mă gândesc că poate nu e bine ca municipiul să deţină acest 

control, ci ei să transmită notificări, iar Primăria Municipiului Bucureşti să 

facă validarea. Mi-e teamă că după, nu ştiu ce fel de validări se fac şi nu 

avem situaţia sub control. Dar ne mai gândim la asta.  
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Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Da, trebuie să avem un control, chiar dacă nu facem noi toate 

actualizările de date, să fie un control asupra actualizărilor. 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Dar noi mai putem discuta pe tema asta.  

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Mulțumesc. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Dacă mai sunt întrebări de la colegi. 

Dacă nu mai sunt întrebări, cred că putem merge mai departe. Îi 

mulțumim doamnei director Chiriță, asta fiind prima discuție, cel mai 

probabil săptămâna viitoare miercuri ne vom revedea în același format 

pentru a dezbate bugetele și împreună cu reprezentanții ONG-urilor de 

mediu și alte persoane interesate, iar mai apoi în comisie vom putea să 

dăm o opinie finală sau să venim cu amendamente din partea comisiei 

dacă este cazul, dar pentru astăzi vă mulțumim mult pentru prezentare și 

răspunsuri și să aveți o săptămână bună. 

 

Doamna Director Executiv Chiriţă Mihaela – Direcţia de Mediu 

Cu drag. Mulţumesc. Asemenea. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Trecem la punctul 2, și anume, cred că este alături de noi doamna 

director Bega de la ALPAB. La punctul 2 avem execuția pe 2022 și 

propunerea bugetară pe 2023 a ALPAB.  
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Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Bună ziua tuturor și la mulți ani! 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bună ziua. Bună ziua și la mulți ani! Doamna director, cum am rugat-

o și pe doamna director Chiriță, dacă ne puteți prezenta foarte pe scurt 

execuția celor mai importante proiecte realizate în 2022 și la fel foarte pe 

scurt cele mai importante obiective din bugetul de anul acesta, pe care vi 

le propuneți la ALPAB, iar apoi luăm întrebări. 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

La nivel de execuție bugetară 2022, una dintre cele mai importante 

realizări și care va seta o cu totul și cu totul mai bună abordare a serviciilor 

de întreținere și salubrizare în toate spațiile pe care le întreținem, a fost 

semnarea contractului în urma licitației care s-a finalizat în luna decembrie 

2022, am semnat contractul pe toate cele cinci loturi, am prevăzut în buget 

pentru 2023 fondurile necesare şi de aici deja luna decembrie la început 

am semnat primele două loturi, la finalul lunii am semnat şi celelalte trei și 

am pornit activitățile în toate spațiile pe care le întreținem, am demarat și 

am realizat și am încheiat și acordul cadru pentru servicii de reparații la 14 

locuri de joacă din parcurile și spațiile pe care le administrăm, am înlocuit 

tăblițele din parcul Cișmigiu, am pornit și urmează să continuăm în 

această primăvară lucrările de întreținere și reparații la toate fântânile care 

se află în parcurile pe care le administrăm, am îndepărtat graffiti din parcul 

Cișmigiu, din fața Teatrului Național București, de la Ateneul Român și 

parțial în parcul Circul de Stat, urmând să continuăm în anul acesta. Per 

ansamblul, la conceperea bugetului pentru 2023 am ținut cont de 

prevederile aprobate în 2022 cu cea mai importantă diferență pe care o s-

o regăsiți la capitolul cheltuieli de capital, la investiții, unde spre deosebire 

de 2022 unde am avut un total de 3588000 de lei, pentru 2023 am propus 

44639000 de lei, anul acesta vrem să intervenim cu o serie de investiții 

multe dintre ele care ajung la maturitate, iar unele dintre ele pe care le 

demarăm acum. Aș putea să intru să vă prezint sumar, dar eu cred că e 

mai mai important să vă răspund la întrebări, am văzut că sunt și 

întrebările legate de corecțiile pe care le organizăm zilele acestea în 
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parcuri, aș prefera să mergem dacă, cum doriți dumneavoastră, dacă vreți 

să vă răspund punctual la întrebări. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Şi o prezentare a investiţiilor care urmează, pe care vi le-ați propus 

să le faceți în anul acesta, înainte de întrebări? 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Da, de 8 milioane, da, pe scurt, vă rugăm și apoi luăm întrebări. 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Sigur că da. Haideți să vă spun. Am finalizat DALI Parcul Carol I în 

2022 și acuma vom intra vom trece la partea de DTAC pentru care 

propunem în 2023 un buget de 4057000 de lei, apoi avem proiectare 

proiect tehnic și execuție pentru podul pietonal traversare Lac Herăstrău, 

cel de aici de lângă calea ferată pentru care am propus un total de 2 

milioane RON, apoi avem, ca să vi le spun pe cele mai mari, avem 

echipamente de joacă, propunerea pentru 2023 este de 15 milioane RON, 

sunt 25 de locuri de joacă unde vom interveni cu aceste echipamente de 

joacă, ele vor fi înlocuite 100% pentru că sunt uzate moral și depreciate, 

după care avem aparat de îndepărtare graffiti, cum vă spuneam, în anul 

2022 am avut un contract de 270000 RON și am identificat un aparat foarte 

similar cu cel pe care îl folosesc cei de la primăria din Cluj Napoca, este 

ecologic, nu folosește substanțe care să dăuneze mediului, este pe bază 

de abur cu apă și costă, l-am bugetat la 300000 RON, apoi avem și un 

aparat de sablare cu gheață carbonică tot pentru îndepărtat graffiti în acele 

spații unde, spre exemplu băncile de lemn din Cișmigiu, ca să nu fie 

deteriorate, am ales acest aparat care va fi 100000 RON, apoi avem 

nevoie și de niște generatoare, am prins în buget 25 de bărci de agrement 

și 25 de hidrobiciclete pentru două persoane, am prins și bănci. Avem 

două categorii de un mobilier urban. Avem bănci și coșuri care sunt 

mijloace fixe, acestea sunt, spre deosebire de obiectele de inventar, 

mijloacele fixe sunt cele care depășesc suma de 2500 RON pe bucată. 

Tot ce se încadrează până în 2500 RON intră la obiecte de inventar, tot 

ce este peste 2500 RON intră la mijloace fixe. Aceste investiții pe care noi 
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le-am propus aici sunt eminamente pentru parcurile istorice, unde avem 

nevoie să replicăm exact ceea ce este și atunci spre exemplu o bancă din 

Cișmigiu undeva asta în majoritate sunt distruse, aici va fi nevoie să 

reproducem exact același model care există. Apoi vrem să schimbăm cele 

30 de cișmele stradale care există și aici intenția noastră este ca în toate 

locurile unde este necesar să intervenim și să venim să le înlocuim cu 

acele cișmele care au două surse de apă atât la partea superioară pentru 

adulți cât și jos pentru pentru animalele de companie. Apoi am trecut aici, 

avem un sistem integrat de avertizare civilă pentru inundații, acesta ne-a 

fost recomandat și este necesar pentru barajele pe care le avem în 

administrare, apoi avem un studiu de fezabilitate pentru rețeaua de apă 

canalizare Parc Floreasca, suntem în fază destul de, unde am propus o 

sumă de 185000 RON, avem amenajare peisagistică a Parcului 

Centenarului, strict pentru proiectul tehnic și detaliile de execuție 95000 

RON, realizarea captării de apă din subteran pentru controlul nivelului apei 

din Lacul Circului, lacul din Parcul Circul de Stat și asigurarea necesarului 

pentru irigații, tocmai pentru că vara trecută datorită temperaturilor 

extreme și a secetei am suferit în toate zonele pe toate spațiile pentru că 

nu am reușit să facem față cu cisternele pe care le avem în dotare să 

asigurăm irigarea tuturor spațiilor și atunci există mai multe spații unde 

deja există sistem de irigare, însă era nefuncțional și ne-am propus 

repararea lor iar în cazul lacului, a sistemului de irigat din Parcul Circul de 

Stat, aici aveam nevoie și de o pompă mai puternică pentru ca să poată 

să susțină atât funcționarea sistemului de irigații cât și alimentarea lacului, 

el fiind un lac de interior. Apoi avem cele trei proiecte de bugetare 

participativă care sunt proiectul cu îndepărtarea ciorilor din grădina 

Cișmigiu, apoi este proiectul cu parcul Freerun și Parkour pentru copii și 

adolescenți din parcul Herăstrău și mai avem coroană verde pentru 

Regina Elisabeta pentru care am am efectuat deja preluarea celor două 

tronsoane de Bulevard de la Sectorul 3 și Sectorul 5 și deja suntem în 

discuții avansate pentru identificarea arhitectului care să vină cu DALI-ul, 

cu studiul istoric, cu absolut tot ce propune pentru aprobarea acestui 

proiect. Trecând mai departe, avem sistem de irigații în parc Floreasca 

studiu de fezabilitate, studiu de fezabilitate puţ pentru alimentarea 

sistemului de irigații din Parcul Izvor, unde există sistemul de irigații dar 

avem nevoie de acest puț pentru alimentare, SF-ul pentru amenajare 

spații verzi pe aliniamentul de pe Calea Floreasca, apoi avem un alt studiu 

de fezabilitate pentru amenajare platformă cu jocuri de apă, este un 

Splash Pad pe care l-am propus în parcul Floreasca, exact la intrare, este 

un spațiu, inițial a fost folosit ca și parcare, deci nu intervenim pe spațiul 
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verde, este un spațiu unde actualmente sunt niște dale și pietriș și acolo 

vrem să facem acest Splash Pad, apoi avem amenajarea traseului pentru 

biciclete de tip Downhill în Parcul Tineretului pentru care vom avea tot un 

studiu de fezabilitate, ajung la maturitate și urmează să intrăm în ultima 

etapă cu PUZ-urile pentru Parc Herăstrău, Parc Carol I și Parc Cișmigiu, 

urmează ca săptămâna următoare toate cele trei proiecte să fie puse în 

consultare publică pentru 45 de zile, facem ultimele pregătiri împreună cu 

cei care ne-au furnizat acest proiect, cei de la Sinergetic pentru montarea 

unor panouri vizibile la unele dintre intrările în parcuri pentru ca oamenii 

să vadă să fie conștient să poată să vină să ne ofere feedbackul lor, ele 

vor fi puse și pe www.puzcismigiu.ro, www.puzherastrau.ro, 

www.puzcarol.ro și vom comunica și noi atât pe site-ul nostru, cât și pe 

pagina de Facebook, după care avem expertiză tehnică și avizarea 

lucrărilor de intervenții pentru reabilitarea și modernizarea fântânilor 

ornamentale din Piața Charles de Gaulle, de la intrarea din parcul 

Herăstrău, reabilitarea și modernizarea fântânilor ornamentale din parcul 

Tineretului, expertiză tehnică și avizare a lucrărilor intervenții pentru 

reparații capitale la podul de nuc din parcul Cișmigiu, aici am lansat 

proiectul deja de anul trecut și acum urmează să-l continuăm, ce știm cu 

siguranță este că nu se va goli lacul pentru repararea acestui pod, deci 

vara următoare lacul din Cișmigiu va fi cu apă și în cazul în care va fi 

nevoie de anumite intervenții, ele se vor face la finalul toamnei, când lacul 

se se va goli în pregătirea deschiderii patinoarului din parcul Cișmigiu. 

Apoi avem o expertiză tehnică și documentația de avizare a lucrărilor de 

intervenții pentru parcul Floreasca, unde există acel tobogan de beton 

care este monument istoric, împreună cu el vor fi abilitate și celelalte două 

locuri de joacă care sunt în proximitate, după care vrem să readucem, să 

să realizăm din nou DALI Cișmigiu, DALI Cișmigiu care a fost votat și 

aprobat în trecut, dar a fost apoi contestat în instanță, sunt cele două 

direcții clare pe care urmează să le eliminăm din DALI Cișmigiu și orice 

alte actualizări are nevoie vor fi incluse, vrem să demarăm și acest proiect, 

am prevăzut 320.000 RON, apoi avem avizarea lucrărilor de intervenții 

pentru amenajare peisagistică a Parcului Izvor și lucrări de intervenții 

reparații capitale la skate parcul din Parcul Tineretului. Ce mai avem aici 

este un proiect foarte important pe care urmează să-l lansăm pe SEAP de 

îndată ce se va aproba bugetul pentru apărări de mal Herăstrău, după 

care avem proiectul de reparații capitale pentru podul de beton din parcul 

Tineretului, amenajare peisagistică a parcului Unirii, aici suntem în discuții 

și așteptăm să înțelegem cu mai multă claritate care sunt planurile celor 

de la Sectorul 4, pentru că vrem să facem investiția doar după ce ei au 
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finalizat de lucrat la plăcile de beton, ce au ei de făcut acolo, vom intra cu 

proiectare de pe AC pentru parcul istoric Carol, unde avem DALI-ul 

aprobat și aici am vrem să intrăm cu prima parte din proiect, motivul pentru 

care nu suntem într-o fază mai avansată este că din păcate pentru parcul 

istoric Carol I, DALI-ul nu a inclus și partea de instalația de canalizare și 

de alimentare cu apă care sunt alte două proiecte separate pentru care i-

am contactat pe cei de la Apa Nova și vrem să începem tot ce înseamnă 

expertiză tehnică DALI și să le punem în execuție pentru că absolut tot ce 

vrem să facem în parcul Carol este condiționat ca întâi să lucrăm la utilități 

pentru că acolo se vor face săpături, pentru ca după aceea, când venim 

cu celelalte activități să nu mai ne întoarcem și să facem săpăturile. Şi nu 

în ultimul rând avem și eficientizarea și modernizarea sistemului de 

iluminat public în parcul Regele Mihai, unde urmează să avem utilizarea 

aparatelor de iluminat cu tehnologie led în colaborare și în același timp să 

realizăm și sistemul de supraveghere video. Intenția noastră pe termen 

lung este ca în toate spațiile pe care le administrăm, să trecem la un sistem 

de pază hibridă, vedem destul de multe vandalizări în aceste parcuri și 

vrem să trecem din ce în ce mai mult înspre un sistem de pază de la pază 

umană spre pază hibridă și în final să eliminăm cât mai mult posibil din 

prezența umană, nu putem sută la sută, dar vrem să introducem mult mai 

multe camere care să contribuie la siguranța cetățenilor în aceste spații. 

Cam asta ar fi așa un sumar în care am punctat doar cele mai mari 

investiții pe care le avem cuprinse în bugetul total de 44639000 RON. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bun. Vă mulțumesc frumos pentru prezentare. Avem întrebări, cu 

siguranță. Îi las pe colegii prima dată și apoi, fiindcă au multe întrebări, 

cred că mai bine le pun eu la final.  

Vă rog, doamna consilier Gram. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Da, voiam să întreb dacă planurile de gestionare, nu știu dacă s-a 

avansat în 2022 cu ele pentru fiecare parc și dacă au fost prevăzuţi în 

buget în anul acesta să fie făcute? 
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Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Aveam și eu întrebarea aceasta, deci vă rog. 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Dacă vreți, pot să trec iar, m-am uitat în în luna iunie când am venit 

aici, am văzut comentariile la buget care se refereau la calistenix, pot să 

răspund la toate punctele, pentru planurile de gestionare a parcului, da, 

le-am inclus în propunerea de buget, aici vreau să deschid o foarte scurtă 

paranteză, propunerea de buget pe care noi am trimis-o inițial a fost a fost 

ușor amendată în în momentul, înaintea prezentării publice și a scoaterii 

în consultare, noi revenisem asupra unor cifre dar acum vom merge cu 

acestea, l-am rugat pe domnul viceprimar Horia Tomescu să introducă un 

amendament ca să ne asigurăm că planurile de gestionare a parcurilor 

unde aveam prevăzută o sumă de 500000 RON, în în 2022 ne-ați propus 

să introducem o sumă de două milioane de RON, s-au făcut câteva 

demersuri timide aș zice și am zis în loc să ne propunem să le facem pe 

toate, eu vreau să pornim cu 500000 RON, să înțelegem despre ce e 

vorba să începem să le facem și pe măsură, pentru că noi cei intenționăm 

este noi avem în interiorul instituției un peisagist cu titlu de doctor, care 

este foarte pricepută și chiar asta vorbeam în momentul în care am 

început să facem demersurile pentru pregătirea bugetului și asta ziceam, 

haideți să avem un plan, două planuri, după care eu pot să încep să le 

replic pentru celelalte spații, dar haideți să pornim de undeva și atunci 

sigur că vom avea nevoie de susținerea unor consultanți externi în special 

pentru toate suprafețele mari cum este parcul Herăstrău, pentru 

suprafețele istorice, dar pentru restul colega noastră zicea că va contribui 

și ea şi le va face. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Sună foarte bine ca o idee pentru dumneavoastră, Primăria Capitalei 

are un protocol de colaborare și cu asociația peisagiștilor, filiala București, 

din 2016 este acest protocol, însă el n-a fost deocamdată din câte știu pus 

în aplicare, deci ați putea să găsiți expertiză și acolo și există un protocol 

de colaborare pe care îl puteți folosi ca și cadru instituțional cu aceştia. 
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Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Pentru moment suntem sub tirul atacurilor sau mă rog a întrebărilor, 

ca să folosesc un termen blând, Dianei Culescu și ne vine greu să ne 

îndreptăm către ei în momentul în care în loc să ne așezăm la masă să 

colaborăm, suntem chestionați și suntem arătați cu degetul, nu mi se pare 

cea mai constructivă abordare, dar asta e o altă discuție, nu-i pentru 

Comisia de ecologie și nici pentru discuții de buget. Da. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Da, bine dar vă recomand să fiți constructivi și dumneavoastră şi 

instituțional constructivi pentru că au o grămadă de expertiză şi indiferent 

de cum stau în momentul acesta discuțiile cred că e important să fie 

deschisă colaborarea cu aceștia. Poate asta e și o idee de cum să ieșiți 

din acest impas, că începeți în cadrul instituției să aplicați acest protocol 

de colaborare cu ei. 

Vă rog, doamna domnule Vişan 

 

Domnul Secretar Vişan Horia Alexandru 

Sărut mâna. Am o întrebare foarte scurtă.  Ați spus că de acel ... pe 

zona din Parcul Carol și de asemenea prin alte parcuri pe unde mai aveţi. 

Am înţeles că în Tineretului o să fie refăcute fântânile, care e un lucru 

excepţional. că arată deplorabil, dar pe Parcul Carol, întrebarea este: este 

cumva prins? O să fie cumva prinsă și restaurarea fântânii și a celorlalte 

monumente și de arhitectură și de peisagistică în parcul Carol și acelea 

sunt într-o stare destul de avansată de degradare. Eu chiar aveam o petiţie 

undeva prin 2016 sau 2015 inițiată, să fie restaurate acele monumente 

odată şi odată. 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Sunt colegii de la monumente care se ocupă de acele obiective de 

care spuneți în parcul Carol și am verificat cu ei, au inclus în bugetul pentru 

2023 renovare și la fântâna Cantacuzino mai sunt acolo și două statui pe 

care le vor renova, deci anul acesta da, se vor porni lucrările de restaurare 
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a monumentelor în Parcul Carol. Nu știu dacă am răspuns la toate 

întrebările. 

 

Domnul Secretar Vişan Horia Alexandru 

Mulţumesc frumos. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

În primul rând voiam să mulțumesc doamnei director Bega pentru 

toate proiectele frumoase pe care le-a programat. M-am bucurat să aud 

că o să avem și noi o platformă de jocuri de apă, sper să avem adică să 

reușiți. 

Voiam să vă mai întreb punctual la bugetul pentru 2023, la reparații 

curente e, mă rog, am aici în față un PDF la pagina 4 din 6, la reparații 

curente sunt trecuți 38 de milioane 469000 și voiam să întreb ce intră în 

aceste reparații? Probabil că o parte din ce ne-aţi zis, nu?  

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Nu. Eu v-am vorbit despre investiții, care sunt care sunt mijloace fixe 

și acum am să vă vorbesc despre obiectele de inventar. Deci, aici la 

reparații unde avem, vă referiți la 20.05.30? 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Este 20.02 aici, văd codul indicator. Reparații curente și apoi merge 

pe 20.03.01, 20.05. 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

20.02, unde avem totalul de 13206000 RON, aici o sumă importantă 

din acest buget este pentru lucrări de reparații echipamente de joacă și 

fitness unde am prevăzut un buget total de 5019000 RON, apoi sunt lucrări 

de reparații la aleile din parcuri unde vom interveni cu Trustul de Clădiri 

Metropolitane, vom finaliza aleea care înconjoară lacul din parcul 
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Tineretului, avem deja expertiza tehnică pentru reparațiile aleii Michael 

Jackson din parcul Herăstrău de la intrarea Arcul de Triumf, vom face 

reparațiile la Aleea cu piatră naturală din faţa Teatrului Național București, 

vom mai interveni și pe Aleea de la Charles de Gaulle în parcul Herăstrău 

iar pentru Parcul Cișmigiu până va fi finalizat DALI-ul și se va face de dtac-

ul ul ca să putem să intrăm și să tratăm în asamblu tot ce înseamnă Parcul 

Cișmigiu, anul acesta ne-am propus să facem reparații la toate aleile, dar 

vor fi reparații nu la modul la care se va elimina patul asfaltic și se va turna 

unul nou ci practic se va plomba și totul se va face pierdut, ca să fie cât 

mai elegant, cât mai civilizat, însă nu vom intra pentru că avem destul de 

mari emoții acolo și cu rădăcinile arborilor, deci ce se va face, se vor 

completa aleile în așa fel încât să fie civilizate. Și tot aici este inclusă o 

sumă importantă 1228000 lei pentru lucrări de turnare suprafață tartan la 

locurile de joacă. Acestea sunt sumele cele mai importante din această 

categorie 20.02.  

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Ştiu că în general ați prevăzut pentru toate locurile de joacă și știu 

că și pentru terenurile de făcut sport ori bani pentru reparații, ori bani 

pentru înlocuire, nu? Echipamente. Sunt prinse, nu? 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Da, aşa este. Suprafața pentru toate terenurile de sport, și aici mă 

refer la acele terenuri unde sunt porțile de fotbal dar și cu coșurile de 

baschet, toate acele suprafețe vor fi reparate, cu alte cuvinte va fi rasă 

suprafața și înlocuită cu o nouă suprafață, mă rog nu-i tartan acolo, dar e 

ceva similar.  

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Am văzut locuri de joacă în Oradea, de exemplu n-au mai pus tartan, 

e un loc de joacă făcut integral de, cu echipamente, mă rog, din lemn și 

pe jos era scoarță. Nu știu, pământ și scoarță și arăta foarte O.K. și nu 

știu, poate aveți în vedere și să puneți ceva materiale naturale să nu mai 

acoperim cu tartanul care cred că nu e așa de O.K. pentru pământ, adică 

așa că-l acoperim complet și nu mai respiră, presupun, ce-i zonă sub e... 
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Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Da. Ne-am interesat pentru spațiile de joacă există mai multe, ele se 

numesc suprafețe de amortizare și în funcție de elementele de la locul de 

joacă, pot fi folosite pământ, nisip, iarbă, tartan, scoarță de copac, pietriș, 

dar în funcție de elementele care sunt plasate pe acel loc de joacă și asta 

ține foarte mult de înălțimea de pe care utilizatorul acelui loc de joacă 

poate să cadă. Cu cât înălțimea este mai mare, pentru ca noi să obținem 

autorizația ISCIR pentru funcționarea locului de joacă respectiv, avem 

nevoie ca suprafața de amortizare să fie aliniată la elementul de joacă, ori 

în momentul în care avem un tobogan sau un loc de unde un utilizator ar 

putea să cadă de la o înălțime mai mare de 2 metri, suntem condiționați 

pentru obținerea autorizației ISCIR ca acea suprafață să fie tartată, să fie 

cât mai mare... 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

O.K. Deci, de la ce înălțime? De 2 metri? Deci începând cu 2 metri... 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Pot să vă trimit, sunt suprafețe diferite în funcție de punctul maxim 

de unde poate să cadă utilizatorul. Sunt nişte standarde. N-am specificat. 

Pentru toate locurile de joacă unde vom interveni și noi sperăm să 

intervenim în toate anul acesta, vom ţine cont și se vor introduce și 

elemente de joacă pentru copiii atipici, absolut în toate, chiar dacă asta 

înseamnă să înlăturăm un leagăn, de fapt îl vom înlocui, un leagăn cu un 

element de joacă pentru copii atipici, iar la terenurile cu aparate de fitness, 

și acolo vom înlocui parte din aparatele de fitness cu calistenice. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

O.K. Mulțumesc mult. Voiam să întreb și în Cișmigiu ce ați prevăzut 

pentru locul de joacă principal, că acolo sunt foarte multe elemente de 

joacă aproape distruse? 
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Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Pentru Cișmigiu, pentru ca lucrurile să se întâmple cu celeritate să 

nu așteptăm Până la toamnă, ce ne-am propus să facem anul acesta este 

să tratăm Cișmigiu ca pe giuvaeru de pe coroana reginei și anume acolo 

vom face proiecte individuale. Deci dacă noi lansăm și vom lansa o 

procedură de achiziție, un acord cadru pentru investiții la locurile de joacă 

unde urmează să înlocuim toate elementele, ca să nu așteptăm până la 

finalizarea procedurii, pentru Cișmigiu vom lansa o procedură separată și 

acolo avem, am lansat săptămâna trecută am lansat pe SEAP o cercetare 

de piață ca să identificăm cei care vin și fac proiectul pe locul de joacă, 

specialiști care sunt acreditați pentru obținerea autorizațiilor ISCIR, care 

să ne facă un proiect, să se ducă la locul de joacă respectiv, să facă un 

plan, să spună uite asta este ceea ce există, noi propunem să punem 

următoarele elemente să ne asigurăm că sunt și elemente pentru copii 

atipici și să îl, să ne ducem cu el și spre aprobare și spre execuție că fiind 

o sumă mult mai mică, să se mişte lucrurile mult mai mult mai repede. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Da. Am înțeles din dezbaterea pe care am avut-o mai demult cu 

ONG-urile, cu doamna Ana Ciceală, că de fapt nu trebuie să existe spații 

speciale pentru copii atipici, dimpotrivă trebuie să luăm echipamente care 

sunt compatibile și pentru toți copiii și pentru ei și tocmai ca să se joace 

împreună.  

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Sigur, asta planificăm și noi. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Şi mai am o rugăminte. Toate locurile de joacă din București se 

aseamănă foarte mult. Toate sunt, mie mi se par așa de calitate destul de 

slabă, toate sunt din plastic și nu știu poate aveți în vedere că eu am 

înțeles că sunt cataloage peste SEAP cu tot felul de echipamente de joacă 
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și sunt unele chiar foarte frumoase și eu am văzut un parc foarte frumos 

amenajat în Timișoara, nu mai știu cum se numește, un parc foarte mare, 

poate vă puteți inspira și din el cum am făcut și sunt foarte multe jocuri pe 

care nu le-am văzut niciunde în altă parte, foarte interesante și combinau 

și elementele naturale lemn, bine lanțurile erau de metal, desigur și nu 

știu, de exemplu erau puse hamace, hamace rezistente în parc care nu 

au fost tăiate sau așa, era foarte O.K. și pentru zona de adulți să zic în 

jurul copiilor făcuți și sunt câteva exemple O.K. cred că prin țară, eu pe 

ăsta l-am văzut la Timișoara. 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

La Timișoara s-ar putea să se numească Bega, dar da chiar și cu 

lanțurile de la elementele de joacă, să știți că și am descoperit asta acuma 

când facem reparațiile, am finalizat deja reparaţiile pentru toate cele patru 

locuri de joacă, așteptăm să țină vremea cu noi, să punem tartan și să le 

deschidem publicului în parcul Circul de Stat și să știți că lanțurile de la 

elementele de la de la de la leagăne practic sunt învelite în silicon. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Da, super. Şi iarna e util pentru că le îngheaţă mâna pe lanţuri.  

Eu cam atât voiam să întreb. Mulţumesc mult. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Mulţumesc şi eu, doamnei consilier. 

Eu am mai multe întrebări, așa cum am spus mai devreme. Dar 

încep cu locurile de joacă, ca să nu revenim mai apoi la ele. Desigur, cu 

toții ne dorim să avem cât mai repede reînnoirea aceasta a locurilor de 

joacă, pe de altă parte, așa cum a spus și doamna consilier Gram, am 

avut și noi în cadrul comisiei dar și în calitate de consilieri discuții cu ONG-

uri care sunt implicate în domeniul proiectării incluzive de exemplu sau 

drepturilor persoanelor cu dizabilități, dar și cu arhitecţi, designeri și așa 

mai departe și una dintre cerințele acestor grupuri a fost mereu să se facă 

o proiectare profesionistă atunci când sunt înlocuite și timp de un an de 

zile în 2021 am tot discutat despre asta, inclusiv la nivelul executivului au 
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fost organizate aceste întâlniri și de către alți colegi consilieri care nu sunt 

în comisia noastră de mediu, adică e un subiect care a tot fost dezbătut și 

concluzia la finalul lui 2021 a fost că da, se vor înlocui jumătate din locurile 

de joacă ale ALPAB total și se va face o proiectare ca prin pas care va fi 

scoasă în piață astfel încât acestea să fie de cea mai bună calitate și 

incluzive. Acum, eu din toată discuția aceasta am înțeles că de fapt se va 

proceda astfel încât să ele să fie înlocuite dar mai rapid, iar această primă 

parte de proiectare nu se va face neapărat pentru înlocuirea respectivă. 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Ba da. La fiecare loc de joacă vom avea un proiect pentru fiecare loc 

de joacă. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Şi proiectul va fi de arhitectură? Lansat prin concurs public? 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Da, da, da.  

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

O.K. Înseamnă că am înțeles eu greșit, dar asta voiam să lămuresc 

puțin și voiam să vă propun probabil discuția aceasta din 2021, ea a avut 

această concluzie și apoi au fost bugetate proiectele în 2022, însă 

schimbându-se conducerea nu știu dacă s-au transmis cumva aceste 

lucruri și poate o idee ar fi să se implicați din nou acești actori din 

societatea civilă într-o discuție la inițiativa dumneavoastră, a instituției 

astfel încât să vă asigurați că și dumnealor au putut să și exprime opinia 

pe subiectul acesta, mai ales ca o expertiză pe zona de furnizare de 

servicii publice de felul acesta prin statutul propriu al lui ONG-urilor, din 

câte am înțeles eu cel puțin. Deci pot fi consultați în calitate de experți să 

zicem, nu numai ca și actori din societatea civilă. Dar vă felicit și eu pentru 

ca să revenim la discuția de întrebări, vă felicit și eu pentru bugetul acesta 



29 
 

generos de investiții de anul acesta și pentru tot ceea ce ați pregătit în 

jumătatea de an din 2022, cred că este foarte important că ați reușit să 

demarați și se vede că deja veți putea să demarați toate aceste proiecte, 

va fi și buget pentru ele, ceea ce este foarte important și sperăm cu toții 

să avem rezultate cât mai bune anul acesta. 

Încep cu o lămurire, ca să știm puțin în ce structură discutăm 

bugetară. Din documentele pe care vă mulțumesc că ni le-ați transmis la 

timp, execuția și proiectul de buget către comisie, rezultă că propunerea a 

fost de 189 de milioane de lei initial, astea sunt documentele pe care noi 

le aveam în comisie. Pe de altă parte, în bugetul publicat vinery, ALPAB-

ul figurează cu 139 de milioane total și astăzi mi-au spus că 44 vor fi la 

investiții, deci pe dezvoltare. Asta înseamnă că la investiții a fost păstrat 

bugetul. 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Corect. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Dar s-a tăiat totuși, față de propunerea inițială pe care o avem noi în 

comisie, s-au tăiat 50 de milioane de RON și asta voiam să lămuresc care 

sunt documentele la zi, dacă putem să avem pe fundamentarea bugetară 

ultimul draft, ultimul document pe noul buget cum ar veni și ce cifre trebuie 

să luăm în calcul acum în cadrul discuției și bineînțeles de unde s-au tăiat 

cele 50 de milioane? 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

S-au tăiat sume importante de la, noi ne propusesem să facem și 

mai multe pe partea de reparații alei, ne propusesem o sumă mai 

generoasă, după care ne-am dat seama că va dura destul de mult 

finalizarea și atribuirea contractului pentru apărări de mal Herăstrău și au 

mai, ne-au cerut să reducem din ceea ce noi ne propusesem pentru pentru 

partea de DALI din DTAC și partea de execuție în parcul Carol I, știind că 

timpii, în momentul în care am stat pe calendar să calculăm, când dăm 
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drumul, când primim oferta, când se finalizează și se face recepția, când 

putem să ne angajăm și atunci ne-am dat seama că într-adevăr 

propunerea noastră era puțin cam mare, după care au fost mai multe 

discuții, vă spun. Spre exemplu inițial noi propusesem să luăm 50 de 

bărcuțe și 50 de hidrobiciclete și ni s-a spus tăiaţi 25 25, deci sumele 

importante sunt de la alei, de la apărări mal pentru că nu vom reuși deci 

aici ni s-a spus clar, în cazul în care se finalizează, e vorba despre o 

licitație cu o sumă importantă unde așteptăm să vină să participe mai 

multe firme unde de obicei apar și contestații și atunci și de acolo au apărut 

niște diferențe semnificative. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Am înțeles. Bun. Și atunci la investiții în principiu nu există o 

diferență… 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Nu, nu există diferenţe. Ce am propus propus inițial în bugetul de 

180 de milioane se regăsește integral aici în această propunere. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bun. Și atunci rugăminte ar fi pentru săptămâna viitoare, am putea 

să primim fundamentarea refăcută? Există această posibilitate? 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Sigur că da. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Perfect. Mulțumim frumos. Ca să avem aceleași cifre cu ceea ce 

este publicat, tocmai dacă vom aduce cumva amendamente în cadrul 

comisiei, să putem să lucrăm pe ultimele drafturi. 
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Acum, la parcuri, vă mărturisesc că pe PUZ-uri era cumva prioritatea 

mea și mă bucur mult că ne-aţi explicat că vor fi finalizate și vor fi puse în 

dezbatere publică aceste PUZ-uri, cred că este un pas important și de abia 

aștept să văd și eu dezbaterea și faptul că vom putea să votăm această 

documente în consiliul general în curând. Apoi, pe locurile de joacă am 

vorbit. Ca sume totale, dacă am reținut bine și îmi puteți confirma, avem 

la investiții 15 milioane RON pentru 25 de locuri de joacă și alte 5 milioane 

pentru reparații la locurile de joacă. 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Corect. Da, aşa este. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bun. Mai aveam o întrebare legată de posturile vacante, asta a fost 

o discuție pe care am tot avut-o în cadrul comisiei și cu directorii 

precedenţi, fiindcă există multe, un număr important de posturi vacante la 

nivel de ALPAB, dacă se poate remedia situația anul acesta, fiindcă știu 

că nu s-au făcut angajări nici în 2021, nici în 2022. Care mai este situația 

cu asta pe deficit de personal efectiv? 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

În 4 sau 5 ianuarie 2023 am primit aprobarea atât de la domnul 

viceprimar Horia Tomescu cât și de la Direcția de Resurse Umane ca să 

angajăm 20 de colegi la departamentul juridic la achiziții auditori inspector 

de specialitate spații verzi, cam cam ce aveam noi nevoile cele mai 

importante dar aveam pe acolo pe listă și sudor și instalator și tâmplar. 

Deci avem o listă de 20 de oameni de angajați. Între timp au mai plecat 

din instituție doi oameni și acuma vrem să facem o cerere nouă, e un 

volum destul de mare de lucru și pentru colegii de la resurse umane, chiar 

astăzi s-au publicat și urmează să apară și pe pe pagina noastră de 

Facebook, pe site, au apărut pe posturi.gov.ro primele poziții de la 

Serviciul de la Biroul juridic și de la pentru auditori și în zilele următoare 

vom derula toate, vom face toate demersurile pentru angajarea celor 20 

de noi colegi și în paralel vă spun, urmează să mai cerem, să ni se mai 
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aprobe încă un număr de de angajați necesari tocmai pe partea de 

achiziții, investiții ca să ne asigurăm că avem un project management bun 

și că vom realiza efectiv ce ne-am propus. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Perfect. Mă bucură vestea, chiar dacă nu este cât ar trebui de fapt, 

cât e nevoie conform organigramei, dar e un pas important, având în 

vedere că nu s-au făcut angajări până acum la ALPAB. Există și peisagiști 

sau ingineri silvici pe posturile noi? 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

O colegă, avem o colegă peisagist doctor, chiar a fost colegă de 

studii cu Diana Culescu, șefa și da, pentru moment doar ea este în 

instituție peisagist. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Nu, nu, mă gândeam pentru posturile noi dacă sunt poziții noi. 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

În momentul de față nu, nu am cerut o poziție de peisagist. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Sau pe expertiză în toaletarea arbori de exemplu. 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Asta da. 
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Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Ceva de felul acesta poate ar fi o idee, una bună, fiindcă cei care 

efectuează lucrările în teren nu sunt de fapt angajați ALPAB, nu? 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Nu sunt angajaţi ALPAB, dar ei sunt… 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Şi ar trebui supervizaţi, că cei de la Direcția de Mediu nu merg în 

teren să vadă decât postfactum, după ce s-au efectuat lucrările, să vadă 

ce s-a făcut și aici ar trebui poate găsită o soluție. Nu știu, mă gândesc, 

fiindcă urma întrebarea legată de arbori și felul în care se fac intervenţiile. 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Da. În în cadrul asociației de firme care au câștigat pentru derularea 

serviciilor de întreținere salubrizare spații verzi, ei au în în echipa lor un 

inginer silvic care coordonează activitățile. Deci lucrarea se, mă rog, toate 

lucrările pe care noi le facem se execută în baza avizelor eliberate de 

Primăria Municipiului București, dar compania prestatoare specializată în 

asemenea servicii, ei lucrează sub coordonarea unui inginer silvic, sigur 

că ne prinde bine să avem și noi specialiștii care să fie împreună cu ei, ne-

am propus anul acesta și să ne mai aducem să angajăm și să aducem în 

organizație dar nu a fost prioritatea numărul unu, noi deja având o 

persoană cu studii în zona de peisagist și am propus inclusiv cursuri 

pentru toți cei care se ocupă de spații verzi, am prevăzut în bugetul total 

avem o buget total de 100000 din care 35000 sunt studii speciale pentru 

toți cei care se ocupă de întreținerea spațiilor verzi.  

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Da, asta este foarte important și mă bucur că le-ați prevăzut fiindcă 

le propusesem și noi anul trecut dar bănuiala e că nu s-au făcut aceste 

cursuri de peisagistică, însă într-adevăr mai mulți oameni antrenați din 
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organizație care pot apoi să meargă să verifice lucrările în teren sau chiar 

să-i asiste practic pe implementarea contractului să zicem pe cei care le 

efectuează în teren, cred că ar crește calitatea acelui serviciu de 

intervenție arboricolă în teren și asta este foarte bine. Uitați, are și ASOP 

din câte știu Asociația Peisagistrilor organizează și astfel de cursuri și cum 

aveți deja un protocol cu ei, poate totuși, constructiv pentru a putea să 

faceți lucruri bune fiindcă și dumneavoastră vă doriți și sunt convinsă că și 

ei își doresc rezultatele acelea pentru arborii din București. Deci practic 

aveți un punct comun aici.  

Doamna Gram, doreaţi să mai întrebați pe zona aceasta? 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Voiam să intru să zic așa în dialog că mi se pare și mie că e util un 

inginer sau mă rog, alţi specialiști care să se priceapă la toaletare pentru 

că asta am înțeles de la specialiști la peisagiști că de fapt eu am să intru 

puțin în context, am inițiat un grup de lucru, doamna directoare Corina 

Bega știe că am zis să vedem dacă putem să îmbunătățim aceste 

HCGMB-uri de întreținere spații verzi, în fine să vedem ce putem să facem 

dacă un regulament nou ar fi util și din discuții reșea că de fapt nu e atât 

de important ce scriem noi în HCGMB-ul acum toaletează arborele cât să 

fie specialist pentru că nu o să putem să detaliem atât de mult cum se taie 

coroana, dacă omul ăla care se duce pe teren nu are studii în domeniu, 

asta spunea doamna Diana Culescu că ne cam chinuim degeaba dacă … 

să fie folosiți specialiști la toaletare și asta voiam să zic că ar fi util ALPAB-

ul să aibă măcar 1 - 2 specialiști ai lui care sunt supervize chiar dacă 

beneficiarii au fost obligați, beneficiarii, următorii, prestatorii care au 

câștigat licitația urmează să îngrijească spațiile și au poate în organigramă 

că și aici mă înțeleg că se mai fac tot felul de falsuri că au şi nu au în 

organigramă până la urmă ingineri silvici, e util să aibă și ALPAB-ul 

specialiștii lui și să meargă atunci când se face toaletarea să meargă din 

partea ALPAB cineva să se asigure că într-adevăr e personal de 

specialitate care efectuează toaletarea, că am înțeles că în practică de 

fapt ei se angajează prin contract că o să aibe specialişti, dar când te duci 

la fața locului, că merg uneori cei de la ONG-uri până la fața locului și văd 

că de fapt acest specialist nu este și stau pe teren câteva ore până se 

întoarce specialistul de la toaletă. Ei, şi specialistul de la toaletă nu se mai 

întoarce. Deci asta voiam să zic că uneori prestatorii care câștigă licitația 
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nu sunt corecţi până la capăt și nu-și angajează specialiști care să execute 

lucrările. Mersi. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bun, mulțumesc și eu și mulțumim pentru deschidere doamnei 

director pe discuția aceasta fiindcă știu că este sensibilă și poate pentru 

cei care ne urmăresc merită un minut explicat și n-are absolut nicio 

legătură asta cu politica, dar în fapt este foarte greu având în vedere că 

timpii de acordare a unui contract cadru de acest tip, să reiei procedura 

fiindcă sigur cu toții ne dorim să se facă lucrările la calitatea cea mai înaltă, 

lucrările acestea necesare, însă vă dați seama ce înseamnă să 

implementezi un astfel de contract, tu să fii beneficiarul, instituție publică 

și apoi să constați că de fapt nu se respectă contractual, dar pentru tine 

asta înseamnă că dacă reziliezi contractul să zicem în cel mai rău caz sau 

intri în conflict cu companiile respective, înseamnă fie întârzieri în 

realizarea serviciilor, fie reluarea procedurii, și ştiți cât de prost am stat la 

ALPAB în ultimii doi ani cu zona aceasta de curățare a parcurilor și atunci 

poate soluția este supervizarea, adică instituția să se asigure pe teren că 

lucrurile respective se fac la calitate, poate la firul ierbii e cumva o soluție 

înainte de a interveni denunțuri contractuale și așa mai departe. Nu este 

ca în privat unde poți să angajezi imediat un alt prestator de servicii dacă 

cineva nu prestează, înseamnă servicii publice care se amână la nesfârșit 

până se încheie aceste licitații și de asta mai bună poate este prevenția în 

executarea contractului decât apariția conflictelor. 

Bun. Acum, trecând mai departe pe zona de, aţi spus legat de tăblițe, 

ca aţi început să înlocuiți tăblițele prin parcuri și mă bucur foarte tare 

fiindcă semnalizarea respectivă e foarte importantă pentru toată lumea dar 

să știți că este cu atât mai importantă pentru persoanele cu dizabilități, cu 

deficiență de vedere sau motorii sau senzoriale de exemplu și aici poate, 

nu știu cum s-a făcut înlocuirea respectivă a tăblițelor, dar poate n-ar strica 

având în vedere că aveți mult mai multe astfel de lucrări programate din 

ce am înțeles în 2023, la fel să se facă o proiectare împreună cu 

consultarea celor care sunt în aceste domenii și eu am văzut foarte multe 

exemple la un training pe zona aceasta din alte state, cum ar fi Spania, în 

care toate aceste tăblițe de semnalizare din parcuri dar și cu ce se poate 

găsi în parc și unde, sunt făcute foarte bine și foarte inclusiv pentru toate 

persoanele care folosesc parcul indiferent de abilități și nu cred că sunt 

foarte scumpe soluțiile acelea, din contra, însă cred că sunt extrem de utile 
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pentru toată lumea și vă dau un exemplu, am fost la acest training la Sibiu 

în august anul trecut și în în parcul sub Arini din Sibiu de exemplu pentru 

o persoană cu dizabilități motorii care era într un scaun rulant sau o 

persoană cu deficiențe de vedere, ar fi fost imposibil să găsească toaleta 

din parc, adică nu avea de unde se afle unde este acea toaletă, toaleta 

fiind accesibilă, dar nu putea citind tăblița respective, n-avea cum să o 

citească efectiv și atunci cred că ar fi foarte importantă să fie făcută în felul 

acesta inclusiv semnalizările respective și ar crește și rata de utilizare din 

partea acestor personae, tuturor persoanelor de altfel, dacă găsim cât mai 

prietenoase inclusiv pentru copii să fie mai la nivelul lor, să poată să le 

observe și bineînțeles știu că există în regulamentul acela de spații verzi 

niște să zicem niște paragrafe care spun exact ce trebuie să scrie pe acele 

tăblițe, dar poate ar fi bine să luăm cumva cele mai bune practici în 

domeniu în afara acelui regulament fiindcă de multe ori este pur și simplu 

un text foarte lung cu regulile din parcuri pe care nu-l citește nimeni în 

dauna unei hărți accesibilizate pentru toată lumea ca să poți să găsești 

obiectivele din parc și facilitățile de a folosi parcul de cum pot să-l folosești. 

O.K.  

Doamna Gram. 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Recomandaţi să introducem şi tăbliţe Braille? 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Da, da, bineînțeles și Braille dar și de exemplu de multe ori 

persoanele cu deficiență de vedere pot să găsească printr-un cod de bare, 

un QR code atașat, o grămadă de informații, dacă acest cod este pe tabla 

respective. 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Noi am gândit asta și ne propunem să ne întoarcem la acele tăblițe 

chiar și cele care vorbesc despre arborii din, spre exemplu din parcul 

Cișmigiu, din parcul Herăstrău, sunt câteva tăblițe care sunt poziționate în 
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dreptul arborilor și ne-am propus să facem un text care să fie postat pe 

site-ul nostru și un cod de QR și pe baza lor noi ziceam mai ales tinerii 

probabil vor accesa acel cod QR care să le aducă informația detaliată 

despre arborele respective, dar nu am văzut conexiunea cu persoanele cu 

deficiențe de vedere. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Păi așa se face pentru persoanele acestea din câte știu dar cel mai 

bine e consultații pe cei care sunt în domeniu, cu Braille, dar și prin 

codurile respective fiindcă și ei pot accesa de pe telefon textele în limbaj 

din câte știu, dar sunt și alte tipuri de deficiențe care trebuie acoperite 

cumva, dar cred că prin bune practici din alte parcuri din alte țări din 

Spania, din Franța, cel puțin pe zona aceasta de semnalizare se stă destul 

de bine și în alte state unde poate stau la fel de prost ca noi pe alte zone 

de accesibilizare, dar pe zona asta stau bine. 

Bun. Vă rog, doamna Gram. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Merci. Voiam să spun că în cadrul acestui grup de lucru ne-am 

gândit și la panouri și să le facem mai prietenoase, să nu fie așa de mult 

text, mai multe imagini, adică să fie cumva înțelese ușor de către toată 

lumea și să încercăm să reducem textul la minim că nimeni nu mai citește 

acum o pagină așa întreagă de reguli. Ne ghidăm mai mult după imagini 

în ultimul timp și… 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Aţi văzut schimbarea pe care am făcut-o în Parcul Cișmigiu? 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Nu, n-am văzut-o, n-am stat să mă uit. Nu se vede, din păcate, dar 

puteți să ne trimitemţi. Şi voiam să zic că am observat la parcul Văcărești, 

doamna Ștefania Simion este aici, doamna directoare și știu că au făcut 

în limbaj braille și m-am bucurat să văd că au făcut. Asta voiam să zic. Şi 
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mai voiam să vă propun, îmi doresc de foarte mult timp și scriu și eu lui 

Moșul ccum, îi scriu doamnei Bega, îi zic să facă niște, să facă prin parcuri 

un fel de ateliere despre vegetația din parcuri, mi-ar plăcea foarte mult. 

Ideea e că că Societatea Ornitologică din România SOR a făcut ateliere 

despre păsări. Eu am fost cu copiii la atelierele astea, dar despre arbori 

de exemplu nu am văzut organizate și mi-ar plăcea să cunosc vegetația 

din parcurile noastre și cred că îi apropiem mai mult pe oameni și pe copii 

de natură și o să protejeze și ei mai mult să zic mediu și o să prindă drag 

așa mai mult dacă cunosc ceea ce văd și înțeleg ceea ce văd. 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Super idee. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Mulțumesc. 

Două lucruri mai aveam. 

Pentru parc Tineretului, pe podul din parcul Tineretului, acolo care 

este stadiul de fapt? În final știam că era un fel de DALI care trebuia 

recepționat, dar nu era complet, de la trustul Metropolitan, nu mai știu care 

e situația acolo. 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

La începutul lunii decembrie sau final de noiembrie 2022 le-am dat 

o comandă, au și plătit garanția de execuție, le-am dat o comandă pentru 

proiect și proiecție și executare urmează ca cel târziu la finalul lunii martie 

să finalizeze partea de proiectare după care să intre în faza de execuție și 

noi anticipăm că va fi finalizat înainte de finalul 2023, se vor include și 

rampele și ce au nevoie să facă pentru ca pentru accesul celor și pietonal 

și acelor cu biciclete pentru că este o parte a podului unde nu se întâmplă 

nimic, deci ai nevoie să parcurgi o distanță foarte mare ca să poți să treci 

pe partea cealaltă când ar fi mult mai ușor să fie făcute niște rampe, le-am 

cerut și vor fi incluse în proiect. 
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Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Excelent. Bun. Asta e chiar e o veste foarte bună. 

Şi o ultimă întrebare legată de pază, la pază dacă am înțeles bine, 

mergeți pe un hibrid dar se vor achiziționa și monta camera anul acesta 

sau numai se merge pe o soluție de studiu de fezabilitate sau cum? 

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Lucrurile se mișcă relativ efficient, în sensul în care avem dosarele 

pregătite pentru toate cele 40 de obiective pe care le avem în acest 

moment unde intră și băi și ștranduri și absolut tot avem și chiar și sediul 

nostrum, toate spațiile, avem expertiza de expertiza pe care am primit-o 

pe tema securității, expertiză de securitate și în funcție de specificul 

fiecărui spațiu, ni se recomandă aici dacă vreți cu pază umană aveți 

nevoie de 12 oameni, dacă vreți în sistem hibrid va trebui să luați 20 de 

camere și să păstrați doi oameni, unul care să deschidă bariera să nu se 

intre cu bariera, ca să poată să aibă acces dacă e nevoie să vină poliția, 

salvare, orice s-ar întâmpla și ca să raporteze și să fie… Deci peste tot pe 

unde am cerut expertiza aceasta hibridă sau mă rog unde am cerut să 

introducem camera, în afara foarte puținor locații, cum este spre exemplu 

în față la Teatrul Național București, acolo putem să venim cu un sistem 

care să fie eminamente doar cu camera, dar pe celelalte spații nu ni se 

recomandă datorită rapidității și posibilității să cheme o intervenție. Nu ni 

se recomandă nicăieri să renunțăm 100% la partea umană. În momentul 

în care primim o asemenea expertiză pentru sistem hybrid, noi avem un 

termen de 60 de zile după aprobarea poliției să punem în aplicare. Deci 

urmează să le facem gradual pentru că nu putem nici să cumpărăm atâtea 

camere odată și nu putem să facem execuția într un ritm atât de rapid pe 

cât ni l-am dori. După care va trebui, și aici avem promisiunea, am deschis 

dialogul cu mai multe autorități, va trebui ca acele camere să fie racordate 

în niște dispecerate, ele nu vor fi aici la noi și aici avem discuții şi cu 

municipiul și avem discuții și cu sectoarele să vedem cine le preia în 

funcție de fiecare spațiu în parte. 
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Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Da, e bine că avansați pe tema aceasta, fiindcă sunt foarte multe 

plângeri, au tot fost în acești ani și foarte multe incidente, din păcate și 

chiar e destul de urgent să avem cât mai repede un alt sistem de 

supervizare acolo. Oricum, vă spun că și pentru mine aș prefera să existe 

această prioritizare și la nivel de sectoare, au fost incidente și în sectorul 

3, dar nu în parcuri care țin de ALPAN și pentru jumătatea feminină a 

populației țării, deci cred că poate le puteți da exemplu o dată 

implementată la dumneavoastră o soluție de cum pot să facă și la ADP-

urile de sector o pază mai bună a parcurilor.  

Bun. Eu am încheiat cu întrebările pe care le aveam. Vă mulțumesc 

foarte mult pentru răspunsuri și pentru disponibilitate. Cum am spus, este 

o primă ședință în care dezbatem acest subiect. Urmează săptămâna 

viitoare, probabil miercuri să facem o altă ședință împreună cu invitații din 

afară, ONG-uri de profil, persoane care doresc să pună întrebări și să 

participe și apoi amendamentele care vor veni din partea membrilor 

comisiei în funcție de ce am discutat astăzi și ce vom discuta săptămâna 

viitoare, dacă mai sunt din partea dumneavoastră cereri pentru comisie 

sau pentru membrii comisiei, vă rog, dacă nu, vom trece mai departe 

mulțumindu-vă încă o dată pentru disponibilitate și răspunsuri. Mulțumim.  

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Mulţumim. Şi dacă aveți initiative pe parte, să zicem de acte 

normative la nivelul municipiului București, așteptăm. Ştiu că colaborarea 

e foarte dificilă în grupul de lucru, aș fi vrut să fie alta atmosfera în grupul 

de lucru pe care l-am inițiat cu regulamentul de parcuri, dar măcar să ţinem 

legătura așa, să ne comunicați dacă aveți nevoie de îmbunătățiri la nivel 

de HCGMB-uri și oricum când o să ajungem la nivelul de draft, o să vi-l 

dăm din timp să ne dați observațiile. Mulțumim.  

 

Doamna Director General Bega Corina – Administraţia Lacuri, 

Parcuri şi Agrement Bucureşti 

Mulțumesc mult, Ana Maria. 
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Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Mulțumim foarte mult.  

Trecem mai departe. Nu știu dacă suntem foarte în urmă cu 

programul sau nu, dar în tot cazul, cred că a fost important să avem 

ALPAB-ul și să avem o primă discuție cu aceștia. 

Urmează Direcția Relația cu ONG-uri. Alături de noi este doamna 

director Irimia Mihaela. 

 

Doamna Director Executiv Irimia Mihaela – Direcţia Relaţia cu ONG, 

sindicate şi patronate 

Bună ziua. Mulțumesc pentru invitație.  

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Cu drag și mă bucur că vă avem alături de noi. Mulțumim pentru 

documentele pe care ni le-ați transmis, execuția și propunerea de buget 

pentru anul 2023. Aș vrea să vă rog să faceți tot așa o prezentare, dacă 

puteți la început, foarte scurtă, câteva minute pentru ce s-a întâmplat anul 

trecut și ce ați propus pentru anul acesta și ca primă întrebare, dacă există 

vreo diferență de buget între ce ne-aţi transmis în comisie și ce s-a publicat 

pe site? Din ce am observat eu nu există. 

 

Doamna Director Executiv Irimia Mihaela – Direcţia Relaţia cu ONG, 

sindicate şi patronate 

Încă nu nu s-a modificat nimic. Nu ni s-a comunicat nimic de la  

Direcția Economică până în acest moment. Deci pot să vă spun că în anul 

2022 la nivelul Direcției Relația ONG a fost demarat al doilea process de 

bugetare participativă. În primul an, în 2021 am avut câteva proiecte foarte 

frumoase, în anul 2022 am avut un număr de 30 de proiecte propuse în 

cadrul acestui program în procesul de bugetare participativă, Comisia de 

specialitate a analizat și a soluționat prin stabilirea eligibilității a unui număr 

de opt proiecte, iar aceste proiecte, conform regulamentului, au fost 

supuse votului cetățenilor. În urma votului, au fost declarate câștigătoare 

două proiecte, acestea fiind implementate, unul este de către ASPA, deci 

vorbim de proiectul 3600 de sterilizări pentru pisicile hoinare ale 
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Bucureștiului și pentru comunitate, acest proiect, conform informațiilor pe 

care le-am primit de la ei, noi fiind direcție care monitorizăm din trei în trei 

luni modul de lucru al implementării şi stadiul în care se află, am aflat că 

în perioada septembrie - noiembrie dumnealor au făcut o sterilizare la nivel 

de trei sectoare, urmând ca această campanie să fie reluată în luna martie 

aprilie mai 2023, în prima parte dumnealor au făcut o sterilizare la 800 

aproximativ 850 de pisici, deci e vorba despre pisicile hoinare de pe 

stradă, ce-am aflat de la dumnealor, iau pisicuțele, sunt sterilizate, sunt 

ținute o zi într-o căsuţă sau o cuşcă, după care li se dau drumul pe stradă. 

Din acest motiv, cei de la ASPA au spus că vor relua campania în martie 

când începe să mai fie un pic mai cald afară ca să nu pățească ceva 

pisicuțele care au fost sterilizate.  

A doua campanie este vorba de coroana verde pentru Regina 

Elisabeta, chiar a adus în discuție doamna director Bega, implementarea 

se face că de către Administrația Lacuri Parcuri și Agrement București, 

deci ALPAB, acest proiect fiind în derulare. A spus doamna director că 

există niște pași, perioada de implementare într-adevăr este una 

prevăzută mai scurtă, dar având în vedere procedurile pe care trebuie să 

le îndeplinească ALPAB-ul, o să devină un pic mai lungă această 

perioadă. Dar cu siguranță el va fi implementat. Deci pentru fiecare buget 

în parte, pentru fiecare proiect deci, vorbim de cele două, au fost acordate 

de la fond, de la municipalitate suma maximă, aceasta fiind de 500000 

RON pentru fiecare proiect. Deci aici am vorbit de unul din cele două 

proiecte pe care le lucrează Directia Relația cu ONG-ul, e vorba de 

bugetare participativă, al doilea proiect care s-a implementat în cadrul 

Direcției Relația cu ONG-ul este vorba de, avem proiecte pe finanțări 

nerambursabile de la bugetul local conform legii 350 domeniul protecția 

mediului înconjurător și a animalelor. La nivelul anului 2022 am avut un 

număr de opt proiecte care au fost implementate, suma totală care a fost 

acordată de la buget a fost de 695000,16 RON. Pot să vă fac o mică 

descriere a beneficiarilor, deci cei care au implementat. Pe scurt, pentru 

că ați adus în discuție mai devreme cu doamna director Bega, proiecte 

privind albinuțele. De aia vreau să vă atenționez. Unul dintre cei opt 

beneficiari a fost Asociația pentru protecția albinuțelor și polenizatorilor 

sălbatici. Ei au avut un număr de 18 ateliere de apicultură dedicate 

publicului bucureștean. Unul dintre ele chiar s-a desfășurat în Parcul 

Cișmigiu și toate acestea au fost în foarte mare parte organizate în 

perioada septembrie decembrie.  
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Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Da, da, cunosc proiectul şi chiar este foarte bun.  

 

Doamna Director Executiv Irimia Mihaela – Direcţia Relaţia cu ONG, 

sindicate şi patronate 

Pot să zic că este primul proiect care se implementează pe partea 

asta de atelier în municipiul București legat de albinuțe de ceva timp, Eu 

una am doi copii dar n-am mai auzit să fiu un proiect de genul ăsta. Și 

chiar e foarte util. Plus că acest atelier a fost pentru copii și copii am înțeles 

că au fost foarte încântaţi de tot ce au învățat ei acolo. 

Bun, acuma la nivelul anului 2023, Direcția Relația ONG a solicitat 

ca încadrare bugetară, a mers pe aceeași linie, adică în cadrul proiectului 

cu legea 350 cu finanţări nerambursabile de la bugetul local, am solicitat 

suma de 2 milioane 400000 RON, sumă care a fost solicitată și în anul 

2022. Pentru bugetarea participativă, celălalt proiect, am solicitat o sumă 

de 2 milioane RON. Valorile acestea se regăsesc în bugetul pe care l-a 

publicat Direcția Economică pe site-ul primăriei. În afară de asta mai avem 

niște sume mai micuțe care sunt prevăzute pentru Monitorul Oficial plată 

anunț în ziare de mică publicitate. Acestea sunt sumele pe care le 

solicităm noi în anul 2023. Ce-mi doresc foarte mult la Direcția noastră ca 

să poată lucra și să implementeze cât mai multe proiecte pe fonduri 

nerambursabile, legat de acest domeniu, momentan doar aceste două 

domenii sunt puse în hotărârea de consiliu protecția mediului și a 

animalelor, îmi doresc foarte tare, avem nevoie să facem o mică 

modificare de regulament. Cei de la ONG-uri, adică beneficiarii acestor 

proiecte în anul 2021 şi în 2022 ne-au semnalat că este un pic cam foarte 

stufos, ei se împiedică foarte tare de tonele de hârtie pe care trebuie să le 

transmite la primărie ca raportări. Ce-mi doresc să fac pentru acest 

regulament este să modific perioadele de timp în care dumnealor trebuie 

să facă aceste raportări, să încercăm să vedem dacă putem să le dăm o 

sumă mai mare avans pentru că ei sunt micuți și nu au bani, în general nu 

prea au bani și atunci solicită bani de la noi de la primărie ca să poată 

demareze aceste proiecte. În afară de asta am solicitat cabinetului, la 

cabinet la domnul primar, în cadrul direcţiei noastre nu există două 

proceduri pe aceste două proiecte, cel de bugetare și cel pe fonduri 

nerambursabile, pe legea 350. Am demarat împreună cu doi colegi din 

cadrul direcției două procedure pe care vrem să le înaintăm la cabinet la 

domnul primar să fie avizate pentru că e foarte important să existe o 
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procedură la nivel de direcție pe care se va lucra și să fie implementată fix 

pe acest program. Cât va dura el în cadrul direcției? Nu știm. Poate va 

dura 10 ani poate va dura 2 ani, nu are, pe perioada desfășurării 

proiectului, fix pentru asta îmi doresc, iar în ultima ședință… 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

… foarte important că aveți aceste procedure, vă vor ușura și 

dumneavoastră munca și membrilor comisiei și e bună ideea cu 

simplificarea regulamentului pe care ați propus-o tocmai ca să fie mai ușor 

pentru cei care depun proiecte. Lucrul acesta se poate face cred că tot 

prin amendamente sau oricum modificarea hotărârii respective de 

adoptare cu anexa modificată complet. 

Văd că s-au înscris la cuvânt două colege. Înainte de asta voiam să 

spun că pentru succesul programului pe lângă un regulament simplificat, 

cred că este esențial să fie implementat cât mai devreme programul 

acesta și atunci ar trebui adoptat dacă se poate chiar acum în ședința din 

ianuarie programul anual pentru finanțări și doi să avem de asemenea call-

ul de proiect cât mai repede în spațiul public odată ce s-a adoptat bugetul, 

astfel încât perioada de implementare a proiectelor să fie mult mai lungă. 

Acum o rog pe doamna Mureșan și apoi pe doamna Gram să 

intervină, vă rog. 

 

Doamna Consilier Mureşan Manuela 

Bună ziua.  

O să am o intervenție foarte scurtă. De fapt eu nu vreau decât să 

întăresc ce a spus doamna director Irimia și anume că ar trebui lucrat 

urgent puțin pe regulament, adică scoase toate lucrurile inutile, cele care, 

evident să rămână absolut tot ce este legal și necesar, dar toată birocrația 

inutilă să fie scoasă pentru că descurajează ONG-urile și nu mai aplică, 

asta ar fi una. Şi în al doilea rând să se folosească feedback. Eu fac parte 

din, am uitat să spun, din Comisia de finanțări nerambursabile pe legea 

350 și am fost și în primul an și în al doilea și atunci noi am putut să tragem 

niște concluzii și să ne explicăm de ce nu au aplicat foarte multe ONG-uri 

și de ce n-am reușit să dăm sumele integral, deci un lucru ar fi să se 

lucreze urgent pe regulament în vederea, în ideea simplificării lui, cred că 

este nevoie de o altă hotărâre de Consiliul General în care să fie inclus 
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acest nou regulament și și cred că o întâlnire cu ONG-urile înainte, după 

care să discutăm despre regulament și feedback al celor care au luat deja 

finanțări ar fi util, în general eu voiam când am ridicat mâna nu știam că o 

să spună doamna Irimia toate lucrurile astea şi voiam să le spun eu, așa 

că nu fac decât să întăresc și să vin cu rugămintea să intrăm cât mai 

repede cu acest proiect pentru că în primul an cel târziu, acum n-am intrat 

foarte foarte târziu, și ai o explicație de ce nu am reușit să dăm fonduri și 

în al doilea an a trebuit să facem două call-uri, ceea ce e total anormal, 

este greșit și pentru ei pentru că ar trebui să aibă o perioadă lungă de 

implementare, nu să facă un progrămel de trei luni și cu asta basta și și 

pentru comisii este greu să se suprapună cu două cu două sesiuni și cel 

mai important, pentru că văd că este aici și ASPA, este doamna director 

Trănescu, sunt dezamăgită de faptul că pe protecția animalelor nu am avut 

niciun fel de solicitare și cumva să reușim să diseminăm în rândul 

asociațiilor și organizațiilor și adăposturilor particulare din București acest 

proiect pentru că e păcat, tocmai avem problema pisicuțelor, avem destul 

de multe probleme de implementat inclusiv curățenia pe străzi, a fost un 

proiect în care s-au făcut cu cei de la Cișmigiu pliante și au fost împărțite, 

dar nu finanţate de noi şi atunci ar fi bine și pe protecția animalelor să 

reușim să transmită mesajul cât mai cât mai bine. Cam atât. 

Mulțumesc și success. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Mulțumesc și eu. 

Şi legat de ce spunea doamna Mureșan ultima data, da cred că ar fi 

important să și vom vorbi cu ASPA în curând să ne ajute și dumnealor cu 

această publicitate pentru program, astfel încât să avem și ONG-uri de la 

protecția animalelor, care să aplice, mai ales că au foarte multe activități 

acolo prevăzute în program și în regulament, iar ASPA, din câte știu a 

reușit să-și facă o bază de susținători din domeniul respectiv destul de 

mare şi reușește să comunice destul de bine programele pe care pe care 

le are împreună cu actori de exemplu pentru adopție de câini și așa mai 

departe. 

Dacă nu mă înșel, era și doamna consilier Gram înscrisă la cuvânt. 
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Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Da. Apropo de ce spunea doamna director Mihaela Irimia, voiam să 

spun că legea permite să fie acordat un avans mai mare, știu că noi chiar 

prin amendament am putea modifica și aspectul ăsta, trebuie să un avans 

mai mare decât era înainte și se poate modifica să fie și mai mare. Poate 

știți că împreună cu ONG-urile și la iniţiativa doamnei Ana Ciceală a fost 

un grup de lucru și noi am introdus foarte multe amendamente de ușurare 

a muncii pentru asociații, însă ar trebui să păstrăm partea de birocrație 

impusă de lege. Dacă sunt solicitări punctuale referitor la anumite 

documente, putem să mai analizăm punctal să vedem dacă le-am putea 

scoate. Cu privire la raportări știu că au fost probleme și acolo cred că 

trebuie să vedem care au fost problemele exact și cum putem să le evităm 

pentru că din câte știu eu în regulament noi nu am spus ce să conțină 

raportarea și cred că impedimentele au fost de ordin intern, cum au fost 

apreciate de către angajați de la Direcția Economică acele raportări și 

iarăși legea permite să fie perioade mai lungi de timp pentru raportări. Nu 

spune că trebuie să fie trimis raportul în x zile, deci noi putem să 

colaborăm cu dumneavoastră pentru elaborarea acestor amendamente 

cu drag și cred că se impune un regulament nou care să includă totul 

pentru că e un haos puțin acum, mai ales că pe site-ul primăriei nu se face 

niciodată în monitorul local actualizarea unei hotărâri de Consiliu General, 

doar se menționează a fost modificată prin HCGMB numărul și pot să fie 

și 10 hotărâri de Consiliu ulterioare, că doar se menționează că a fost 

modificat prin acea hotărâre, dar nu avem o formă actualizată a hotărârii 

inițiale care a fost modificată. Asta e de discutat, puteți intern, cu Direcția 

de Monitor Local. Eu am încercat să mai discut cu ei, dar nu am ajuns la 

niciun rezultat și da asta voiam să să spun, aspectele astea.  

Mulțumesc. 

A, și pe sport. Este un proiect pe sport dar cred că nu a trecut la vot, 

nu? Într-o ședință de Consiliu care a fost recent, deci tot pe Legea 350 

finanțări pe domeniul sportului, dar… 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Cred că este la Proedus. 
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Doamna Director Executiv Irimia Mihaela – Direcţia Relaţia cu ONG, 

sindicate şi patronate 

La Cultură. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

A, la Cultură. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Dar nu e pe Legea 350. Au o lege specială cei de la Cultură. Se 

ocupă Proedus şi de asta au şi un regulament separat.  

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

O.K. Bine. Mulţumesc. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Mulţumesc şi eu.  

Dacă nu mai sunt întrebări din partea membrilor comisiei pentru 

doamna director Irimia, aș felicita-o pentru deschidere. Mulțumim că ne-

aţi transmis documentele și urmează să avem discuție din nou săptămâna 

viitoare împreună cu ONG-urile interesate să participe la discuția pentru 

buget. Oricum mi se pare important că avem această prevedere bugetară 

anul acesta și sper să fie mult mai multe proiecte depuse și implementate 

în 2023, buget va exista și anul acesta și este cel mai bun lucru. 

 

Doamna Director Executiv Irimia Mihaela – Direcţia Relaţia cu ONG, 

sindicate şi patronate 

Mulţumim. 
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Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Urmează ASPA. Nu știu dacă mai sunt alături de noi. Bună ziua 

Bună ziua. Am văzut că ați fost alături de noi două ore. Mulțumim pentru 

răbdare. Cine este din partea ASPA? 

 

Doamna Preda Georgiana – Director General Autoritatea pentru 

Supravegherea si Protecţia Animalelor 

Georgiana Preda, director general, Alina Bardac, şef buget şi 

financiar şi pentru că am auzit-o pe doamna Mureșan că a solicitat-o pe 

colega mea, Cătălina Trănescu, i-am scris, vine și ea să se alăture 

imediat. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bun. Mulțumim, doamna director Preda. Dacă puteți încă o dată, 

mulțumim pentru că ne-ați transmis documentele la timp și pentru ca ați 

inclus acest buget zic eu generos pentru 2023. Dacă ne puteți prezenta 

pe scurt realizările și execuția 2022 și prevederile pentru 2023, apoi luăm 

întrebări. 

 

Doamna Preda Georgiana – Director General Autoritatea pentru 

Supravegherea si Protecţia Animalelor 

În anul trecut am continuat cu ce este cel mai important pentru noi 

și anume campaniile de sterilizări câini cu deținători și campania de 

sterilizări pisici cu și fără deținător. Au fost sterilizate peste 6000 de 

animale, câini și pisici, respectiv 1488 câini cu deținători și 4785 pisici cu 

și fără deținător, am implementat un nou proiect campanie educațională 

în școli, au ajuns informații la aproximativ 2000 de elevi din 78 de școli, 

campanii de informare door to door l-am realizat și continuăm să realizăm 

și anul acesta cu privire la sterilizările câinilor și pisicilor, am încheiat un 

nou acord cadru pentru servicii medicale pe doi ani, de asemenea, am 

încheiat un acord cadru tot pe doi ani și pentru hrană pentru animale din 

adăposturi, am început să facem reparații în adăposturi respectiv în 

adăpostul Pallady unde primisem foarte multe sesizări din partea 

cetățenilor și din partea poliției locale sector 3 cu privire la gardul exterior, 

gardul de la intrare care era într-un stadiu avansat de degradare, am reușit 



49 
 

să îl reparăm, am făcut și o campanie de curățenie în adăposturi cu colegii 

din instituție în adăpostul Bragadiru și Mihăilești, l-am numit noi curățenia 

de toamnă și bineînțeles am primit sprijin și din partea colegilor din 

primărie, din partea doamnei administrator public, Diana Punga și am 

achiziționat 100 de cuști de lemn pentru adăpostul din Mihăilești, de altfel 

am confecționat cuști din paleți pentru adăpostul Bragadiru pentru ca să 

mai minimimizăm efectele sezonului rece, cățeii stau și în padocuri 

exterioare și atunci am confecționat aceste cuști și ce este foarte important 

pentru noi este că am încheiat anul 2022 cu zero datorii, pentru facturile 

sosite la 31 decembrie am reușit să le achităm pe toate. Pentru anul 2023 

ne-am propus să continuăm campaniile de sterilizări câini și pisici, desigur 

să continuăm și campania educațională din școli, să continuăm târgurile 

de adopții. Anul trecut am realizat 30 de târguri de adopții unde s-au 

adoptat aproximativ 300 de câini în cadrul acestor târguri, să continuăm 

promovarea pe Facebook, să continuăm campania de informare door to 

door pentru având în vedere ce desfășurăm noi acum în campaniile de 

sterilizare care sunt cu clinici mobile, ele își schimbă poziția în fiecare 

sector. Am început cu trei sectoare, anul ăsta mai facem trei sectoare și o 

să se o să mai revină și în sectoarele în care deja am acționat. Tocmai din 

acest motiv este necesară această informare door to door pentru ca 

oamenii să știe exact unde sunt amplasate clinicile veterinare mobile și să 

poată accesa programul. Desigur continuăm și reparațiile în adăposturi la 

țarcuri, la instalațiile electrice. Iar pe partea de investiții avem la adăpostul 

Mihăilești, ne dorim extinderea capacității furnizarea apă prin forarea unui 

puț. Asta ne va ajuta să realizăm curățenia, să racordăm containerele 

existente în adăpostul Mihăilești la canalizare sau la fosă septică și să le 

conectăm la rețeaua de colectare a apei uzate, să amplasăm hidrofoare 

de înaltă putere pentru realizarea curățeniei și bineînțeles pentru 

respectarea normelor de bunăstare a animalelor, dorim tot la Mihăilești să 

amplasăm ţarcuri pentru mărirea capacității de cazare, de asemenea 

pentru că avem o problemă de reparații, dar ea intră pe investiții, 

pavimente și rigole, întrucât acestea sunt deteriorate, ar trebui turnată 

șapă, să scoatem țarcurile, se mutăm câinii, aici avem și recomandările 

inspectorilor de la DSV lăsate printr-un proces verbal, în cadrul adăpostul 

lui Pallady, pentru că avem mai multe sesizări de la cetățenii care s-au 

mutat recent în în zonă și cărora mă rog dezvoltatorul le-a promis că se 

mută adăpostul, nu se mută adăpostul, dar cu toate astea noi încercăm să 

nu îi deranjăm foarte mult cu mirosuri sau cu gălăgie și de aceea se 

impune investiția unei fose septice pentru a acoperi mirosul emanat. 

Pentru Olteniței am vrea de la sediul nostru social din șoseaua Olteniței 
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dorind să compartimentăm o magazie, la momentul ăsta magazia centrală 

a instituției funcționează într-un vestiar din Mihăilești și atunci am vrea să 

o compartimentăm astfel încât să optimizăm activitatea. Ne dorim să 

dezvoltăm și website-ul pe care îl folosim și în linii mari cred că asta ar fi. 

Dacă vreți dumneavoastră și colega noastră Cătălina Drănescu, dacă mai 

aveți alte întrebări, vă mai răspundem și punctual. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bună ziua. Nu știu dacă au colegii întrebări. 

Vă rog, doamna consilier. 

 

Doamna Consilier Mureşan Manuela 

Bună ziua. 

În primul rând, vreau să vă felicit. Chiar cum sunt lucruri care trebuie 

criticate și asumate și de primărie și de consiliu și de direcție, așa trebuie 

și lăudați cei care merită a fi lăudați şi în primul rând vreau să vă felicit 

pentru ce ați făcut în 2022. E mult peste ceea ce eu puteam visa pentru 

București pe parte de protecția animalelor în special pentru căței, dar și 

pentru pisici v-ați implicat foarte mult și vă spun, toată susținerea și 

felicitările mele. Şi acum să trecem și la lucruri mai puțin festiviste. Întâi o 

întrebare punctuală pentru că spunea doamna director că s-au făcut 

sterilizări de câini și pisici, anul trecut s-au făcut sterilizări de pisici cu 

proprietar sau numai comunitare? Asta ar fi o întrebare. 

 

Doamna Preda Georgiana – Director General Autoritatea pentru 

Supravegherea si Protecţia Animalelor 

În perioada ianuarie - aprilie sterilizările pentru pisici au fost atât 

pentru pisici cu deținător atât cât și fără deținător, iar în campania pe care 

am lansat-o în luna octombrie, cea în urma bugetării participative, au fost 

sterilizate doar pisici fără deținători, deoarece așa a fost proiectul depus 

de cetățeni și votat tot de cetățeni.  
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Doamna Consilier Mureşan Manuela 

Bun. Deci am înțeles eu bine, s-au suprapus două campanii. Una 

era pentru pisici cu deținător, cealaltă era campania pentru pisici fără 

deținător, iar cea dintâi a fost întreruptă în aprilie, când a devenit o 

campanie numai pentru căței, nu? Deci din aprilie n-a mai existat o bază 

legală. HCGMB-ul a fost numai pentru căței și din aprilie nu a mai existat 

o bază legală ca dumneavoastră să puteți face sterilizări și pentru pisicile 

cu proprietari. E corect? 

 

Doamna Preda Georgiana – Director General Autoritatea pentru 

Supravegherea si Protecţia Animalelor 

Din ianuarie până în aprilie am avut o campanie care a funcționat în 

baza unui HCGMB votat în 2021 și campania respectivă s-a adresat atât 

câinilor cu deținători cât și pisicilor cu și fără deținător, deci inclusiv atunci 

am am sterilizat… 

 

Doamna Consilier Mureşan Manuela 

Iar din aprilie a fost numai în baza noului HCGMB, au fost numai 

pentru căței pentru că pisicile erau cumva acoperite, dar nu cele cu 

proprietari de proiectul de bugetare participativă. 

 

Doamna Preda Georgiana – Director General Autoritatea pentru 

Supravegherea si Protecţia Animalelor 

Şi practic am mers cu două campanii în paralel, dar asta mai spre 

sfârșitul anului, octombrie – noiembrie. 

 

Doamna Consilier Mureşan Manuela 

Bun. Deci rugămintea mea ar fi următoarea: să ne spuneți cu ce vă 

putem sprijini noi, Consiliul General astfel încât în 2023 să avem acoperiţi 

cățeii şi pisicile cu proprietari și pisicile fără proprietari. Deci ce ar trebui 

să să aprobăm noi în Consiliul General, evident că proiectul îl veţi face 

dumneavoastră, dar vreau cumva să-l susțin, astfel încât în 2023 să nu 

existe nicio perioadă în care să nu putem steriliza și pisicile cu proprietar 

pentru că cele nesterilizate nu sunt adoptate ci sunt aruncate în stradă și 
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ajung tot pisici comunitare. Și nu vom încheia niciodată problema aceasta 

dacă nu facem campanii de sterilizare intense și la pisicile cu proprietari și 

la cele fără. 

 

Doamna Preda Georgiana – Director General Autoritatea pentru 

Supravegherea si Protecţia Animalelor 

Da. În privința câinilor cu deținători, pot să spun că suntem acoperiți 

de HCGMB-ul care a fost votat la finalul anului trecut, avem un acord cadru 

pe care l-am încheiat pentru o perioadă de 24 de luni și practic în acest 

timp noi vom putea să sterilizăm cât timp avem sigur buget buget alocat, 

vom putea să realizăm aceste sterilizări timp de 24 de luni, fără să fie 

necesară o altă hotărâre. În schimb, în cazul pisicilor, cel puțin la cele cu 

deținător, vom avea nevoie de o hotărâre de consiliu pe care sperăm să o 

voteze consilierii în cadrul Consiliului General şi pentru această campanie 

pentru pisici, noi am prevăzut în buget bani pentru a realiza aceste 

sterilizări în cursul anului 2023. Deci răspunsul pe scurt la întrebarea 

dumneavoastră: am avea nevoie de sprijin în privința pisicilor cu și fără 

deținător. 

 

Doamna Consilier Mureşan Manuela 

Bun. Atunci propunerea mea este să ne sprijinim reciproc și 

rugămintea mea este să veniți în Consiliul General cât mai repede cu 

proiectul acestei hotărâri ca sterilizările să înceapă în primăvară când e 

vremea frumoasă, să avansăm cât mai bine pe parcursul anului, spre 

toamnă, poate iarnă, să fi consumat deja bugetul și să nu mai rămânem 

cu, nici cu banii necheltuiți, nici cu sterilizări periculoase pentru pentru 

animale. Deci asta ar fi rugămintea mea. 

Şi o ultimă întrebare: dacă considerați că bugetul alocat pentru 

sterilizări atât pentru câini cât și pentru pisici este suficient? 

 

Doamna Preda Georgiana – Director General Autoritatea pentru 

Supravegherea si Protecţia Animalelor 

La momentul acesta, noi considerăm că este suficient, de altfel ne 

bazăm pe fundamentările pe care le-am făcut la finalul anului trecut, pe ce 
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avem în derulare, nu vedem că am avea nevoie de bani în plus, dar măcar 

să-i primim pe aceștia, să nu se taie. 

 

Doamna Consilier Mureşan Manuela 

Bun, Dacă va fi nevoie, poate vom face rectificare, dacă va fi o 

campanie atât de succes. Bine, mulțumesc foarte mult și felicitări încă o 

dată şi spor la treabă și la adopții, în mod special. 

 

Doamna Preda Georgiana – Director General Autoritatea pentru 

Supravegherea si Protecţia Animalelor 

Mulțumim mult. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Mulțumesc și eu și vă mulțumesc pentru treaba bună pe care o faceți 

și din partea comisiei. Mai era un subiect înainte de a încheia cu instituția 

dumneavoastră pe prezentare. Cel rămas de la Direcţia Relaţia cu ONG 

pe comunicare. Dacă puteți să acordați asistență în a comunica programul 

acela de, atunci când se face call-ul de proiecte în programul de finanțări 

nerambursabile, fiindcă este pentru mediu și protecția animalelor. Și din 

păcate ONG-urile pe protecţia animalelor nu au aplicat, din câte am 

înțeles, anul trecut. 

 

Doamna Consilier Mureşan Manuela 

Dar nu a fost nici măcar un proiect, nici acum doi ani, nici anul trecut. 

Scuze că am vrut să spun și eu asta. Mulțumesc mulțumesc, Ana, că mi-

ai adus aminte. Și chiar aș vrea s-o rog și pe doamna director Irimia să 

colaboreze cu doamna director de la ASPA și cumva să reușim să 

atragem ONG-urile pentru fondurile, să suplinească cumva sau să umple 

golurile pe care ASPA în mod normal nu le pot, nu le poate acoperi. Poate 

cu ONG-uri să reuşim să facem mai mult pentru animalele din Bucureşti.  

În special cele comunitare. Da, foarte importantă chestia asta.  

Mulțumesc mult. 
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Doamna Preda Georgiana – Director General Autoritatea pentru 

Supravegherea si Protecţia Animalelor 

Sigur că da, cu siguranță vom promova acest program. De altfel unul 

foarte bine venit pentru ONG-uri și sper că anul acesta să aibă deschidere 

mai mare și să existe propuneri pe partea de mediu și de protecția 

animalelor, avem nevoie… 

 

Doamna Consilier Mureşan Manuela 

Mă gândesc, poate-i ajutăm cumva, le facem un tutorial, un 

powerpoint să-i ajutăm cumva, pe ei îi sperie foarte tare birocrația de…  

animale sunt foarte practici în general adică știu ce au de făcut în 

adăposturi sau în ce fac ei, dar îi sperie foarte tare birocrația și atunci 

poate reușim cumva împreună, Direcția ONG-uri și cu dumneavoastră să-

i cum să aplice, că cred că aici e cea mai mare problemă. 

 

Doamna Preda Georgiana – Director General Autoritatea pentru 

Supravegherea si Protecţia Animalelor 

Sigur că da, din partea noastră, cum v-am spus, vor avea tot suportul 

și pe partea de promovare și în orice fel putem să susținem, să ajutăm la 

a promova și a-i ajuta să și depună un astfel de proiect, au toată 

deschiderea din partea noastră și vom promova cu siguranță programul. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Perfect. Vă mulțumim tare mult pentru sprijin și rămâne să discutăm 

atunci din nou bugetul săptămâna viitoare, miercuri cel mai probabil. Vă 

rog, dacă mai sunt alte lucruri pe care doriți să le transmiteți comisiei, dacă 

nu, mulțumiri pentru prezentări și deschidere, încă o dată ne reauzim 

săptămâna viitoare. 

 

Doamna Preda Georgiana – Director General Autoritatea pentru 

Supravegherea si Protecţia Animalelor 

Sigur. Cum să nu. Vă dorim un an ușor și cu multe realizări. 
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Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Mulțumesc. Şi dumneavoastră și o săptămână ușoară în continuare. 

 

Doamna Preda Georgiana – Director General Autoritatea pentru 

Supravegherea si Protecţia Animalelor 

Să avem spor cu toții! 

La revedere. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

La revedere, 

Urmează Grădina Zoologică. Nu știu dacă este alături de noi 

doamna director. 

 

Doamna Oprea Anca – Director General Grădina Zoologică 

Bucureşti 

Bună ziua. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Bună ziua, doamna Oprea. 

Voiam să vă mulțumesc pentru documentele transmise către 

comisie și să vă rog să faceți o prezentare cât de scurtă se poate pe 

execuție, ce s-a făcut în 2022 și apoi propunerile pentru 2023 şi dacă 

există diferențe față de ce ne-ați transmis în comisie și față de ce s-a 

publicat vineri în dezbatere publică pe bugetul publicat. 

Mulţumesc. 

 

Doamna Oprea Anca – Director General Grădina Zoologică 

Bucureşti 

Şi noi vă mulțumim pentru ședința pe care ați făcut-o. Ne-ați obișnuit 

cu asta și un motiv pentru noi să susținem chiar dacă nu întotdeauna sunt 

finalizate gândurile și știu eu dorințele noastre în forma pe care o dorim 
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noi. Ca și activitate pe care am avut-o anul trecut, ea, știți foarte bine și 

dumneavoastră și colegii noștri care sunt în primărie, activitatea noastră 

în principal se bazează pe tema conservării, ea a fost ca și bază a activității 

noastre de anul trecut și ne-o propunem să o continuăm și anul acesta. 

Noi am avut cel mai mult ca și activități evenimentele care au ținut de 

prezentarea activității noastre și ceea ce ne propunem noi pentru viitor 

legat de conservare. Alături de mine este colega mea care se ocupă de 

partea aceasta de educație şi aș vrea dacă se poate să intervină și ea și 

să povestim un pic așa activitatea pe care am avut-o pe tema aceasta 

pentru că în rest activitatea noastră s-a bazat pe o întreținere și pe o 

cheltuire eficientă a fondurilor pe care le-am avut și ulterior după ce ea 

prezintă tema aceasta, o să discutăm un pic pe pe buget efectiv. Mariana 

Vanu este inspector de specialitate și este singura persoană care se 

ocupă și de activitățile noastre de educație și de relația cu presa și de 

partea aceasta de educație, ca să spun aşa. 

 

Doamna Vanu Mariana – Şef Serviciu Grădina Zoologică Bucureşti 

De consolidarea imaginii instituției noastre în conștiința publică. 

Bună ziua. Activitatea noastră în partea de comunicare și de 

educație s-a desfășurat atât în plan fizic în cadrul Grădinii Zoologice, unde 

au avut loc 27 de evenimente, dintre care unele bazate pe parteneriate, 

altele realizate în proporție de 100% cu resurse proprii, temele au fost 

diverse, tema principală a fost conservarea ce înseamnă, diseminarea 

noțiunii de conservare, explicarea publicului vizitator a noțiunii de 

conservare, ce înseamnă, importanța acesteia și rolul pe care îl are o 

instituție cu specific unic cum este în peisajul, în imediata apropiere a 

capitalei cum este Grădina Zoologică, cel din punctul nostru de vedere și 

cel pe care vrem să-l transmitem celorlalți este că este singurul loc în care 

are loc întâlnirea dintre om și animale sălbatice, în condiții de maximă 

siguranță. Şi aducând la numitor comun aceste noțiuni, ideea de 

conservare, rolul unei grădini zoologice, speciile aflate în întreținerea 

noastră și expunere, care sunt veritabili ambasadori ai tuturor celor din din 

viața sălbatică, am construit un program, în fiecare an avem o temă 

diferită, anul acesta a fost conservarea și toate evenimentele s-au derulat 

pe baza unui proiect educațional pe care în fiecare an îl dezvoltăm, 

educație ecologică pentru dezvoltare durabilă, am ținut seama de toate 

evenimentele la nivel mondial ecologice, zoologice, tot ceea ce a transmis 

ONU, IAZA, UCN, toate aceste instituții care aduc la numitor comun ideea 
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de nevoie de acțiuni imediate a fiecăruia dintre noi pentru păstrarea, 

salvarea și păstrarea unei echilibru în pe planetă între om și viață sub toate 

formele. Și de aici toate evenimentele pe care le-am dezvoltat, au avut 

câte o temă mai umană să zic așa între ghilimele în sensul să fie mai 

atractivă. Ziua Internațională a balenelor și delfinilor a fost tema, dar noi 

am vorbit despre ce înseamnă un ocean sănătos, o mare, o apă 

curgătoare sănătoasă, rolul pe care îl au cele mai tinere generații, cei care 

înțeleg fenomenele care s au întâmplat de a lungul timpului și care pot să 

schimbe paradigma și cum putem să-i determinăm ca ei la rândul lor să 

se ducă acasă să le spună părinților nu mai arunca un pet în apă pentru 

că uite ce se întâmplă, ăla se duce în organismul unui pește și noi vom 

mânca pește cu plastic, nu vom mânca ceva sănătos și asta ne 

influențează și ne transformă și sănătatea și echilibrul și tot și sunt 

fenomene care se perpetuează. După aceea, ce am avut? Al treilea an în 

care continuăm seria de evenimente dovleac de leac și roadele 

pământului, un soi de anti Halloween, în care vorbim despre bogăția 

darurilor naturii, ce înseamnă mâncare sănătoasă și faptul că și noi avem 

o serie întreagă de tradiții și obiceiuri care nu înseamnă o, cum să zic, o 

efervescență de cumpărături, ci înseamnă să ne gândim mai mult cât de 

important este să mâncăm ceva sănătos și faptul că mâncarea o împărțim 

cu animalele, că și noi mâncăm dovleci și ei mănâncă dovleci și nu numai 

dovleci și multe alte lucruri bune și dovleacul nu înseamnă numai o o un 

motiv de a cumpăra și de a ne speria. Înseamnă un motiv în plus de a ne 

gândi la rețetele bunicii, hai să mâncăm ce au mâncat bunicii noștri sau 

hai să ne gândim cât de important este să avem un stil de viață simplu și 

sănătos, mai puțin complicat. După aceea am avut o serie întreagă… 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Trebuie să vă întrerup că este interesant pentru toată lumea și uitați 

vă aplaudă și doamna consilier Gram… 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Mulțumim pentru proiecte. 
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Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Stăm să aflăm mai multe despre aceste evenimente educaționale, 

încă din păcate mai urmează încă două instituții și suntem în urmă cu 

timpul după cum probabil ați constatat şi dumneavoastră. Mulţumim tare 

mult. 

Să revenim la buget. Am înţeles care au fost activitățile pe care de 

care sunteți cel mai mândri și chiar cred că este foarte important și eu sunt 

mamă de copil mic și știu cât de mult le place să vadă animale și să învețe 

pe viu despre ele. 

 

Doamna Oprea Anca – Director General Grădina Zoologică 

Bucureşti 

Exact. Exact. Acum, revenind la partea de buget, s-a înregistrat o 

diferență destul de mare între propunerea noastră și propunerea care a 

venit din partea comisiei economice, direcției economice să spun așa, 

adică noi am avut un buget propus de a de a fi realizat anul acesta de 

29556 de mii adică 29 de milioane. Propunerea din partea primăriei a fost 

de 18 milioane 4000. Am observat că bugetul a fost, în afară de două 

articole bugetare care au suferit modificări să spun așa, pe plus, restul 

sunt exact execuția la finele anului trecut, lucru care nu ne ajută foarte 

mult, mai mult decât atât, la cheltuieli de personal este o diferență destul 

de mare de 643000. Această modificare să spun așa este adică este o 

nevoie în plus de 643000 care rezidă din următorul fapt: anul trecut 

costurile după cum bine știți au fost blocate, în schema de încadrare noi 

avem 83 de posturi, la sfârșitul anului trecut eram 78. Asta se datora unei 

concedieri determinată de vârstă, de fapt nu e o concediere, este o 

pensionare determinată de vârstă și trei persoane mai tinere care între 

timp și-au găsit un alt loc de muncă în străinătate și suntem în situația în 

care cinci posturi sunt libere din din timpul anului trecut. Noi am cerut un 

buget care să acopere întregul personal mai ales că unul singur dintre 

posturi este de TESA studii aș putea să spuneți studii superioare cu toate 

că nu este de maxim, dar celelalte patru posturi sunt de muncitori, trei 

dintre ele de îngrijitor și unul la atelier, lucru pe care aș vrea să-l luați în 

considerare nevoia noastră de de personal. Gândiți-vă că așa cum se 

vede foarte bine numărul de de angajați ai Zoo, nu este foarte mare și 

atunci când spunem că este nevoie de personal nou pe care să-l angajăm, 

chiar avem nevoie de lucrul ăsta şi faptul că cheltuielile care s-au gândit 

la acest articol bugetar la cheltuieli de personal fiind la nivelul anului trecut 



59 
 

înseamnă că noi nu putem să facem angajări pentru anul viitor, adică 

pentru anul 2023. Deci v-aș ruga dacă se poate să luați în considerare 

acest lucru, deci e vorba de faptul că noi am început deja demersurile 

pentru a scoate la concurs cele cinci posturi și tot ceea ce … 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Şi suma care este? 643 de mii? 

 

Doamna Oprea Anca – Director General Grădina Zoologică 

Bucureşti 

Da. Exact. Dar ea să știți că nu este legată numai de nu doar de 

acest aceste salarii ci sunt și ajutoarele sociale pe eveniment care au fost 

modificate conform Ordonanței de Guvern 130 din 2021 care a modificat 

de la 150 RON pe eveniment pe persoană la 300. Este un venit 

neimpozabil și este independent de noi, deci suntem obligați să-l acordăm 

acest acest … 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Am o rugăminte. Pentru a putea să facem și noi din cadrul comisiei 

alte diligenţe pentru suplimentare, amendament practic, dacă puteți să ne 

trimiteți o cerere sau un fel de adresă către comisie prin care detaliați 

chelturile și necesitatea lor. 

 

Doamna Oprea Anca – Director General Grădina Zoologică 

Bucureşti 

O să fac automatic lucrul acesta. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Ca să putem avea o bază scrisă pe zona asta. 
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Doamna Oprea Anca – Director General Grădina Zoologică 

Bucureşti 

Da. După aceea, după cum observați la titlul doi, la reparații curente 

apreciez faptul că față de cheltuiala pe care am avut-o anul trecut de 

bugetul aprobat de 750.000, anul acesta avem 2 milioane 267 și aici în 

cadrul acestei sume noi justificăm să spun așa, nevoia de, ascultând mai 

devreme toate expunerile colegilor anteriori, am văzut că într-adevăr anul 

acesta este o preocupare pentru felul în care trebuie să arate instituțiile, 

parcurile și inclusiv în Grădina Zoologică ne-am făcut un calcul ca anul 

acesta poate reușim să facem o reasfaltare a celei mai mari părți a aleilor 

din Grădina Zoologică pentru că de-a lungul timpului au fost niște 

modificări determinate de felul în care lucrează pământul și sunt foarte 

multe alei care chiar necesită intervenția și reasfaltarea pentru că 

cărucioarele cu care vin vizitatorii pentru copii mici sau cele pe care le 

folosim noi pentru divertismentul copiilor nu pot fi folosite în mod în mod 

corespunzător. Deci avem lucrări de asfaltare, lucrări de ignifugare pentru 

toate amplasamentele care sunt construite din lemn, mai avem lucrări de 

amenajare a habitatului de pisică sălbatică și de râşi pe care ni l-am 

propus anul acesta și mai sunt și multe alte lucrări pe care am am vrea să 

le facem. În afară de aceasta, aș vrea să apreciez să spun așa și să vă 

mulțumesc pentru că doamna consilier Mureșan chiar a susținut cumva 

ideea pe care am avut-o, aceeași pe care de aproape trei ani tot încercăm 

să o materializăm, dar anul acesta să sperăm că lucrurile se vor realiza, 

vrem să facem un, să instalăm un sistem fotovoltaic care să permită 

instalarea unor panouri fotovoltaice solare pe acoperișul unor clădiri pe 

care din primăvară începând să beneficiem de ele și să putem să devenim 

prosumatori să folosim o parte din energia pe care o vom realiza prin 

aceste panouri fotovoltaice prin sistemul de panouri fotovoltaice pentru 

grădina zoologică și eventual să dăm chiar în sistem, lucru care ne-ar ajuta 

foarte mult pentru că la noi consumul de energie electrică și gaze naturale 

este destul de mare, deținând o serie de animale care au nevoie de condiții 

speciale pentru a fi întreținute, respectiv căldură sau respectiv aer 

condiționat vara, ăsta este motivul pentru care de-a lungul timpului uneori 

a trebuit să să luăm niște decizii care n-au fost chiar la îndemâna noastră 

sau nu au fost chiar benefice pentru noi, am renunțat la o serie de specii 

transferându-le către alte grădini zoologice pentru că vara de exemplu 

bufnița polară, am avut două exemplare și unul dintre ele a fost, am pierdut 

din cauza temperaturilor foarte ridicate și atunci l-am transferat într o altă 

grădină zoologică din Sibiu celălalt exemplar care a rămas neavând loc 
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corespunzător pentru a fi întreținut și în felul acesta dacă foloseam aerul 

condiționat, ele nu puteau fi vizitate de către de către cei care ne trec 

pragul. Deci am a luat această decizie și am reușit cumva să facem un 

proiect pentru realizarea lui și acum suntem în măsura în care cu acordul 

dumneavoastră să putem să-l și implementăm, să facem o expertiză 

tehnică pentru clădirea respectivă, ne-a fost cerut de către Primăria 

Sectorului 1 pentru a nu fi nevoie de autorizație de construire. Dacă se 

face expertiză tehnică a clădirii, vom putea demara realizarea acestui 

proiect pentru care, acestui sistem pentru care avem deja proiectul făcut 

anul trecut. În rest, cam asta este activitatea pe care noi ne-o desfășurăm. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Mulţumesc mult pentru prezentare. 

Da, doamna consilier Mureșan, vă rog. 

 

Doamna Consilier Mureşan Manuela 

Bună ziua pentru a treia și ultima oară. 

Eu sunt foarte fericită când trebuie să felicit Primăria Municipiului 

București prin subordonate și direcții cu privire la Protecția animalelor, la 

întreținerea animalelor la bunăstarea animalelor. Chiar nu credeam că o 

să ajung să trăiesc clipe în care să fiu fericită că vorbesc cu directorii de 

la ASPA, de la Grădina Zoologică, de la și să am și să am numai lucruri 

bune de spus ca și în cadrul ASPA, felicitări pentru ce faceți, o să vă rog 

și pe dumneavoastră cumva poate reușim să să comunicăm despre 

proiectul acela cu ong-urile pentru că la grădina zoologică vine foarte 

multă lume și cine știe cum află și facem vreun proiect chiar și pentru 

folositor Grădinii Zoologice. Mi-a venit acuma ideea. Eu vă felicit pentru ce 

faceți. Eu vă consider Cenușăreasa subordonatelor Consiliului General 

pentru că dumneavoastră faceți minuni cu cu nimic ca să nu folosesc o 

expresie necolocvială și rugămintea mea este dacă sunt sume de care 

aveți neapărat nevoie din ce am ascultat acum, să veniți cât mai repede 

către noi cu solicitarea și cu fundamentarea solicitării astfel încât să putem 

face amendament. 
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Doamna Oprea Anca – Director General Grădina Zoologică 

Bucureşti 

Da. Vă mulțumesc din suflet pentru pentru apreciere așa de a lungul 

timpului. 

 

Doamna Consilier Mureşan Manuela 

Scuzați-mă că vă întrerup, dar lucrul care mă întristează pe mine 

este că Grădina Zoologică este asemenea și instituțiilor culturale și de 

educație, un factor de educație foarte important dar nu este tratat ca atare, 

adică dumneavoastră aveți acolo niște posibilități care nu sunt exploatate 

tocmai din lipsa fondurilor. Noi am mai vorbit. Dar acolo s-ar putea face 

lucruri extraordinar de interesante împreună cu Proedus, împreună cu 

unele centre culturale, o colaborare ar trebui cumva creată, dar în lipsa 

fondurilor, dumneavoastră nu vă puteți amenajați spațiile. Ăsta e adevărul 

crunt. 

 

Doamna Oprea Anca – Director General Grădina Zoologică 

Bucureşti 

Este foarte adevărat lucrul acesta. Acuma ca să nu, știu eu, să nu 

ies foarte mult din partea legată de buget, aș vrea să mai, să se mai țină 

cont de faptul că cheltuielile pe care noi le facem, cea mai mare parte este 

legată de aprovizionarea cu hrană și cheltuielile legate de achiziția de 

curent electric, energie electrică și gaz natural. Gândiți-vă că în momentul 

acesta noi avem datorii din anul trecut aproape 600000 pe care suntem 

obligați să-i achităm din bugetul anului acesta și bugetul care ne-a fost 

furnizat sau suma care ne-a fost distribuită și pe care am văzut-o pe site-

ul primăriei este de 15 milioane 538, este la nivelul execuției anului trecut 

în condițiile în care venim cu datorii din 2022 și cu această sumă de 643 

care reprezintă cheltuielile de personal, deci practic grădinii zoologice în 

momentul acesta i s-a redus bugetul foarte mult. Nici măcar la nivelul 

anului trecut nu suntem ca buget. Acum, partea legată de activități pe care 

noi le facem de educație, de conservare e adevărat că anul trecut n-am 

avut decât o singură specie pe care am adus-o dar gândiți-vă că toată 

activitatea noastră este așa cum spuneam pe conservare și spațiu pe 

care-l avem la dispoziție acum nu ne dă posibilitatea să aducem specii noi 

pe care vizitatorii noștri ar fi dornici să le vadă, nu putem să renunțăm la 

animale care sunt de vârstă înaintată și pe care nu le putem transfera către 
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alte grădini zoologice pentru că nimeni nu vrea să ia un animal care este 

bătrân și acum suntem cu cinci dintre exemplarele pe care le-am preluat 

de la circ în urma incendiului care a avut loc în urmă cu ani de zile și mi s-

a promis oarecum un sprijin așa, că vom vedea vom reuși inclusiv primăria 

va încerca să discute cu primăriile care dețin alte grădini zoologice, pentru 

transferul acestora, nu s-a întâmplat lucrul acesta. Suntem în aceeași 

situație. Ele ocupă niște spații pe care le-am fi putut folosi pentru alte specii 

pentru a fi prezentate publicului vizitator și suntem așa într-o stare de 

letargie. Așa ne conservăm, de la tema conservării în general am ajuns să 

ne conservăm ca și activitate și să nu facem foarte mult nici din punct de 

vedere al prezentării pentru că încet și cu foarte mare greutate reușim să 

avem fie din fondurile pe care le pe care le avem în ciuda faptului că noi 

prezentăm lucruri, capacităm și atragem public vizitator, chiar dacă sunt 

de diverse vârste, chiar dacă colaborăm cu școli, bugetul pe care îl pe 

care îl, veniturile extrabugetare pe care reușim să le facem cresc de la an 

la an, dar nu sunt evident mărite ca să putem să dezvoltăm acțiuni sau în 

alte tipuri de știu eu de oferte cu care să venim către piață. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Aici se pune și inflaţia, scuze că vă întrerup, dar veniturile cresc, dar 

bănuiesc că totuși au crescut și tarifele, nu? 

 

Doamna Oprea Anca – Director General Grădina Zoologică 

Bucureşti 

Tarifele noastre nu au crescut. În urmă cu circa două săptămâni am 

avut o întâlnire cu doamna administrator public și am primit cumva o 

susținere din partea dânsei că vom reuși sau va sprijini cumva viitorul 

proiect de hotărâre pe care vrem să-l facem pentru creșterea tarifelor. 

Degeaba cresc tarifele dacă salariul este foarte, mic celelalte cheltuieli au 

crescut iar părinții preferă să nu mai vină sau preferă să aștepte… 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Da, dar inflaţia se pune și la venituri și la cheltuieli. Dar măcar puteți 

să lăsați puțin din subvenții plus creșterea tarifelor… 

 



64 
 

Doamna Oprea Anca – Director General Grădina Zoologică 

Bucureşti 

Este adevărat, este adevărat, numai că noi am obișnuit publicul ca 

măcar de ziua de 1 iunie, ziua copilului, să fie intrarea gratuită și atunci 

părinții preferă să aștepte ziua de 1 iunie, să facă o vizită care este gratuită 

pentru că lucrurile nu se întâmplă foarte foarte mult, adică modificări foarte 

mari în felul în care sunt animalele prezentate sau așa nu sunt și atunci 

toate lucrurile astea… 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Dar costurile cu energia cresc și atunci dacă primăria … un serviciu 

de tipul acesta pentru bucureșteni mai mari sau mai mici, va trebui să 

crească subvenția, nu? E logic. Ca să acopere măcar inflația și creșterea 

costurilor cu energia. Bun. Scuzați-mă că vă întrerup da încă o dată cred 

că am depășit puțin timpul. Voiam să vă mulțumesc încă o dată pentru 

prezentare și pentru transmiterea documentelor, pentru treaba foarte bună 

pe care o faceți la grădina zoologică și dumneavoastră și echipei și atunci 

rămâne să ne auzim săptămâna viitoare din nou în comisie, poate primim 

un feedback și de la ONG-uri. 

 

Doamna Oprea Anca – Director General Grădina Zoologică 

Bucureşti 

Cu mare plăcere le-am vrea alături. Am văzut că într-adevăr sunt 

persoane care chiar înțeleg care este rolul unui ONG. Nu sunt doar de 

dragul știu eu a atrage atenția asupra unui lucru, chiar pun umărul să facă 

ceva și ni l-am dorit și noi alături să știți pentru a … 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Poate e oportunitatea aceasta pentru colaborare. 

 

Doamna Oprea Anca – Director General Grădina Zoologică 

Bucureşti 

De acord. Vă vom trimite fundamentarea. 
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Vă mulţumesc foarte mult. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Vă mulţumesc tare mult, doamna director Oprea şi o săptămână 

frumoasă în continuare. Şi doamnelor prezente alături de dumneavoastră. 

Trecem mai departe. UIrmătoarea instituție pentru dezbaterea de 

astăzi este Administrația Parcului Natural Văcărești. Nu știu dacă mai sunt 

alături de noi fiindcă au trecut aproape trei ore. Bună ziua doamna director 

Simion. Vă mulțumesc foarte mult pentru prezență. Din păcate la nivelul 

comisiei noastre fără niciun fel de, pur și simplu s-a întâmplat, o eroare 

tehnică. Am înțeles acum, în timpul comisiei că nu s-a transmis de fapt 

invitația și nici pentru documente nici pentru participarea astăzi la comisie 

decât în timpul ședinței, după ce a început astăzi ședința ori documentele 

noi le-am solicitat pe 22 cred sau înainte de 22 decembrie și normal 

neștiind că trebuie să veniți la comisie, nu știu cât putem discuta astăzi 

sau mai degrabă o lăsăm pe săptămâna viitoare. În tot cazul vreau să vă 

cer scuze pentru această eroare, se mai întâmplă și să vedem cum putem 

remedia. Cred că membrii comisiei au primit între timp documentele pe 

care le-ați transmis. Aveam de pe site-ul municipalităţii ce s-a publicat 

vineri. Eu n-am știut cum spuneam că nu s-a transmis nici măcar invitația 

de participare, a fost o chestiune tehnică la mijloc din ce înțeleg. Însă vă 

mulțumesc mult pentru prezență și că v-ați mobilizat să ne trimiteți până 

la urmă și să participați astăzi. Cum preferați dumneavoastră să 

procedăm, așa vom proceda, având în vedere că noi suntem în culpă. 

 

Doamna Director Simion Ştefania – Administraţia Parcul Natural 

Văcăreşti 

Pot răspunde unor întrebări oarecum mai generale și să discutăm 

mai în ansamblu mai în detaliu săptămâna viitoare. Putem să lăsăm pe 

săptămâna viitoare pentru ca toţi membrii comisiei să studieze 

documentele transmise. Eu sunt la dispoziţia dumneavoastră, de asta sunt 

aici. 
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Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Mulţumim tare mult. Dacă ne puteți spune atunci în mare dacă doriți 

și puteți astăzi, cum am procedat și cu celălalte instituții, cam care au fost 

pe execuție obiectivele de anul trecut și care sunt obiectivele pe care vi le 

propuneți anul acesta? Cred că cel mai important de lămurit astăzi ar fi 

dacă sunt cereri pentru amendamente de alocare suplimentară de bani ca 

să putem să ne organizăm până săptămâna viitoare în cadrul comisiei pe 

zona aceasta. Altfel vom lua întrebări și cred că mai degrabă săptămâna 

viitoare când o să avem şi alţi invitați, dar cumva o să discutăm cu membrii 

comisiei prima dată. 

 

Doamna Director Simion Ştefania – Administraţia Parcul Natural 

Văcăreşti 

Nu. Cereri de amendamente față de ce s-a publicat vineri, pe de altă 

parte acum și eu sunt în culpă, eu știu ce am trimis la comisie, la Direcția 

economică, nu am văzut efectiv ce s-a publicat vineri, pe de altă parte nici 

nu am primit un feedback cum că s-ar fi modificat ceea ce am trimis. Cel 

mai bine ar fi atunci să lămurim toate chestiunile astea și să să discutăm 

săptămâna viitoare, să mă lămuresc și eu, să văd ce ce s-a publicat. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

În regulă, sigur. Mă uitam acum cred că pe ce s-a publicat este 6 

milioane 400, ce deschisesem eu ca și de pe site-ul primăriei și ce văd 

acum de la administrație este un buget preliminar de 7 milioane două sute. 

Mi se pare că există o diferență.  

 

Doamna Director Simion Ştefania – Administraţia Parcul Natural 

Văcăreşti 

Există o diferență, dar trebuie să văd de unde vine diferenţa aceasta. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Bun. Oricum, în momentul acesta, prin amendamente se mai poate 

remedia dacă lipsește o parte din buget absolut necesară și atunci după 

ce vă lămuriţi și dumneavoastră, puteți eventual să ne transmiteți ca și 
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doamna directorul Oprea o solicitare, în cazul în care nu se lămurește cu 

primăria direcția financiară prima dată despre ce este vorba. 

 

Doamna Director Simion Ştefania – Administraţia Parcul Natural 

Văcăreşti 

În regulă. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

În regulă și atunci lăsăm pe săptămâna viitoare discutația? 

 

Doamna Director Simion Ştefania – Administraţia Parcul Natural 

Văcăreşti 

Da. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Mulțumim și ne cerem scuze încă o dată din partea comisiei pentru 

această eroare și vă dorim o săptămână bună în continuare. Ne revedem 

cu bine data viitoare. 

Urmează ultima instituție. Este vorba despre Centrul pentru 

Protecția Plantelor din București. Bună ziua. 

 

Domnul Director Grigore Dan – Centrul de Protecţie a Plantelor 

Bucureşti 

Bună ziua. Dan Grigore sunt. Directorul Centrului de Protecție a 

Plantelor. Ca și activitate în anul precedent, am executat activitatea 

uzuală, obișnuită, am executat un număr de șapte tratamente fito-sanitare 

axate în general pe parcurile mari ale Bucureștiului și pe aliniamente. Pe 

zona de Asociații de locatari pe spațiile verzi de la blocuri am intervenit 

foarte puțin pentru că nu am avut sesizări multe, adică față de anul 

precedent acesta s-au redus cu număr de 80 și ceva de sesizări. Am 

insistat foarte mult pe un segment care l-am considerat important și anume 

eliminarea atacurilor de la fuxus și gard viu în acea omidă care a decoliat 

în anii precedent foarte mult, am reușit să ținem sub control această 
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invazie, această expansiune, aceste omide care distrug tot. Vom continua  

acest program şi în anul următor, adică vrem să revigorăm tot ce 

înseamnă gardul viu în București în paralel cu cu celelalte tratamente 

uzuale pe care le facem. Nu am avut atacuri de boli și dăunători. Cele care 

erau în anii trecuți, adică mă refer la tigrul platanului sau la ploșnița 

cerealelor care creau disconfort cetățenilor, nu au mai fost în în situație. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Înseamnă că s-au aplicat cu succes tratamentele? Asta e concluzia? 

 

Domnul Director Grigore Dan – Centrul de Protecţie a Plantelor 

Bucureşti 

S-au aplicat şi au avut eficienţă, adică nu nu am avut probleme de 

atacuri, de invazii masive, niște dăunători. Şi am observat că față de 

bugetul pe care noi l-am propus în, auzind discuțiile cu ceilalți colegi, am 

verificat pe site și am observat că la Centrul de Protecție a Plantelor există 

o diminuare a bugetului de la 6 milioane 116000 la 5 milioane 9000. 

Urmărind în timpul discuțiilor, așa am observat că toată partea de toată 

partea de investiții a fost redusă, da, redusă la eliminată total, iar la două 

capitole importante adică materialele cu caracter funcțional unde am cerut 

o față de anul trecut, am cerut o majorare cu aproximativ 13% datorită 

creșterii prețurilor, ni s-a dat suma din execuția anului 2022, la fel și la 

combustibil și, la carburanți.  

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Din câte am înțeles, cred că a fost un criteriu acolo la mijloc luat în 

calcul de Direcția Financiară, de Direcția Economică din cadrul Primăriei 

și anume dumnealor s-au ghidat după execuția pe 2022. 

 

Domnul Director Grigore Dan – Centrul de Protecţie a Plantelor 

Bucureşti 

De acord cu dumneavoastră, dar au pierdut din vedere faptul că 

preţurile la substanţele fitosanitare s-au majorat cu aproximativ 40% față 

de nivelul anului nivelul anului precedent. 
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Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Păi cred că s-a întâmplat la tot, dar la anumite substanțe într-adevăr 

sunt convinsă că au fost creșteri și mai mari decât media. Ce voiam să vă 

rog, la fel ca și pe colegii dumneavoastră, să ne trimiteți aceste solicitări 

de modificare, fiindcă numai prin amendament se mai poate face în 

momentul acesta, adică să transmiteți către primărie în primul rând 

solicitarea și da în paralel și comisiei noastre ca să fim și noi la curent cu 

ea că dacă e să avem în vedere. 

 

Domnul Director Grigore Dan – Centrul de Protecţie a Plantelor 

Bucureşti 

Partea de investiții a fost eliminată complet. Noi avem, mașinile și 

utilajele care le folosim la tratamentele fitosanitare, au marea majoritate o 

durată de folosință destul de mare, fiind achiziționați în anii 2006, 2007, 

2008. Anul precedent am reușit să le punem pe pe pe linie de plutire adică 

să le facem cât de cât funcționale să putem să ne desfășurăm activitatea. 

Anul ăsta nu știu ce se va întâmpla și de aia am și cerut să ni se aprobe 

măcar acele trei autospeciale cu instalațiile aferente ca să putem să 

înlocuim treptat parcul pe care îl avem, asta era principala solicitare. Asta 

înseamnă că pe cale de consecință înseamnă că facem, încercăm să 

facem și anul ăsta ce am făcut anul trecut și să sperăm că nu avem ghinion 

să se defecteze și să avem probleme cu cu partea de reparații. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Din partea comisiei aveți tot sprijinul, adică dacă putem să amendăm 

și zona aceasta de investiții la Centrul pentru Protecția Plantelor, o vom 

face, numai că solicitarea mea era să încercați în paralel cu solicitarea 

către comisie pentru acest amendamente să solicitați și către primărie, 

poate nu au înțeles importanța acelor investiții și poate ar trebui 

reaargumentată importanța. 

 

 

 



70 
 

Domnul Director Grigore Dan – Centrul de Protecţie a Plantelor 

Bucureşti 

Ideea era că aceste tratamente fitosanitare în ultimii ani de zile s-au 

făcut la un nivel foarte scăzut, adică nu s-a dat foarte foarte mare  

importanţă acestei activități. De activitatea noastră depinde starea de 

sănătate a tot ce înseamnă verde în București. Dacă mergem pe cum să 

spun eu pe un plan minim să facem anumite tratamente cât să menținem 

sub control atacurile de boli și dăunători fără a face și tratamente 

tratamente de prevenție, nu știu ce eficiență vor avea în în următorii ani, 

de aia am și cerut pe lista de investiții ca aprobându-ni-se aceste investiții, 

să putem să să dezvoltăm această activitate, adică să mergem, să 

mergem, în loc de să facem în loc de șapte tratamente, să mergem la 12-

13-14 tratamente, adică să să le multiplicăm progresiv în așa fel încât 

vegetația din București să arate bine Noi am am intervenit și ceea ce am 

făcut anul acesta, am am făcut aceste activități și am ținut-o pe o linie de 

plutire, adică să nu se mai să nu se distrugă în continuare și ceea ce mai 

există verde în București și vrem să mergem… 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Ar fi foarte important să se întâmple ceea ce spuneți. 

 

Domnul Director Grigore Dan – Centrul de Protecţie a Plantelor 

Bucureşti 

Nu știu cât de mare importanță se dă acestei activități, dar este 

foarte foarte importantă pentru ceea ce înseamnă vegetația din București. 

Dacă noi nu intervenim, dacă noi nu intervenim să facem aceste 

tratamente la timp și în parametrii tehnici optimi, vom ajunge treptat nu știu 

un an doi trei cinci să să nu mai putem stăpâni aceste atacuri de boli și 

dăunători, mai ales că așa cum se prognozează în ultimii ani încep să 

apară noi noi categorii de boli și dăunători iar cei care sunt, au început să 

devină rezistenți la tratamentele actuale și trebuie să găsim alte soluții și 

alte substanțe ca să putem să-i.  
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Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Da, de acord cu dumneavoastră. Ați văzut că nul trecut am reușit în 

comisie să facem un amendament pentru a suplimenta bugetul pe partea 

de materiale și soluții, dacă îmi amintesc bine. Sper să reușim şi în acest 

an. 

 

Domnul Director Grigore Dan – Centrul de Protecţie a Plantelor 

Bucureşti 

Ne-a fost de folos. Chiar dacă suma a fost mică, a fost a fost foarte 

utilă și am putut să facem aceste tratamente și în special la cele la care 

m-am referit înainte. Anul acesta situația va fi alta, adică rezultatele, 

tratamentele… 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Să știți că tocmai citeam aseară că se anunță un an extrem de 

călduros poate cel mai călduros din istorie fiindcă în Pacific se 

promovează că o să apară fenomenul El Nino, deci după 2016 acesta e 

posibil să fie cel mai călduros. Da, pe partea de dăunători și insecte, o 

vreme călduroasă duce la explozia populațiilor, asta știu și eu de la 

biologie. De asta spun, tocmai fiindcă o metodologic se și climatic se 

prevede cel mai călduros an din istorie, poate că este cazul să vă faceți și 

dumneavoastră în sfârșit acele investiții tocmai pentru a menține și 

sănătatea populației, de a preveni de fapt, să nu fie tot felul de complicaţii. 

 

Domnul Director Grigore Dan – Centrul de Protecţie a Plantelor 

Bucureşti 

Ceea ce înseamnă vegetația din București, adică nu vrem să fie 

făcută la întâmplare, haotic, hai să vedem, avem acolo un atac intervenim 

acolo, în partea ailaltă nu intervenim, pentru că nu rezolvăm nimic. Dacă 

nu le facem concret, conform calendarului biologic, nu le facem exact în 

momentul în care aceste atacuri apar și dacă ne lovim de lipsa 

carburanților sau defectarea utilajelor sau așa, nu putem să facem nimic, 

adică avem bunăvoință dar suntem legați practic de mâini și de picioare. 

Dar vom reveni cu adresă şi… 
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Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Da, revenim şi noi și sper să aveți un an în care să lucrați sistematic 

să aveți și bugetul respectiv. Vestea bună este că bugetul va fi adoptat 

mai repede anul acesta decât în alți ani, deci veți putea să faceți mai multe 

acțiuni și tratamente, sper.  

Vă rog frumos, doamna Oprea. 

 

Doamna Oprea Anca – Director General Grădina Zoologică 

Bucureşti 

Aș dori, dacă se poate un contact de la doamna Gram. Înțeleg că 

dânsa este persoana care se ocupă din partea ONG-urilor sau relaţia cu 

ONG-urile. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Nu, nu. Doamna Gram este consilier în cadrul comisiei. Doamna 

Irimia Mihaela este în prezent directorul direcției. Cred că vă poate 

transmite domnul Dancă după comisie. 

 

Doamna Oprea Anca – Director General Grădina Zoologică 

Bucureşti 

Perfect. Vă mulțumesc și îmi cer scuze că am întrerupt. Scuze. 

Mulțumesc. 

 

Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria  

Nicio problemă. Mulțumim că aveți deschiderea să faceți acest 

proiect. 

În cazul acesta, domnule director Grigore, nu mai avem foarte mult 

timp. Îmi cer scuze eu că am întârziat atât am și colegilor fiindcă suntem 

cu două minute peste programare, însă vă rog să ne transmiteți solicitarea 

respectivă așa cum am agreat și sper să putem să o ducem la bun sfârșit 

printr un amendament la bugetul dumneavoastră. 

În concluzie, mulțumim pentru prezentare și discuție și Centrului de 

Protecție a Plantelor și sper să ne revedem cu bine săptămâna viitoare. 
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Le mulțumesc colegilor care au participat, domnilor directori per 

ansamblu, domnului Dancă și domnului Dragomir pentru asistența tehnică 

și celor care ne-au urmărit pe live, cetățeni din București, doresc să le 

transmit că se vor putea înscrie pentru a participa la următoarea ședință, 

care va avea loc miercurea viitoare, tot începând cu ora 10:00 şi vom 

transmite cât de curând aceste detalii pentru înscriere la participare în 

comisie, comisia va fi tot online și veți putea participa prin Webex, dacă 

sunteți parte a unui ONG în domeniul mediului sau protecția animalelor, la 

fel vă puteți înscrie pentru a participa. Vă mulțumesc încă o dată dacă ne-

ați urmărit astăzi. Înregistrarea comisiei va fi disponibilă pe site ul primăriei 

imediat după ce se încheie comisia, astfel încât să puteți urmări discuțiile 

dacă nu le-ați urmărit live. Vă doresc și dumneavoastră o zi bună în 

continuare, un an bun și să ne revedem cu bine pe 25 ianuarie.  

O zi bună să avem, colegi. Mulțumim încă o dată pentru răbdare și 

participare la dezbateri. 

 
Ședința comisiei s-a încheiat la ora 13. 

 
Notă: Consemnarea voturilor s-a realizat în conformitate cu 

rezultatele generate de platforma online de videoconferință WebEx pe 
care s-a desfășurat ședința. 
 
 
      PREȘEDINTE                                                     SECRETAR 
CICEALĂ ANA MARIA        VIŞAN HORIA ALEXANDRU 
 


